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Vrazova ulica  
temeljito obnovljena
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Advent u Varaždinu
još bolji i sadržajniji
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Potpuno obnovljena 
Ulica Hinka Krizmana
 Ulica Hinka Krizmana još je jedna u nizu 
ulica koje se ove godine obnavljaju i to po 
modelu sveobuhvatne obnove infrastruk-
ture ulice: „Kada kreće obnova ulice, ra-
dove izvode svi infrastrukturaši, odnosno 
mijenjamo cijelu infrastrukturu. Ova ulica 
imala je više izazova, uz svu infrastruktu-
ru, tu smo mijenjali i kanalizaciju, dakle 
fekalnu kanalizaciju, oborinsku odvodnju, 
vodovod, plin, struju, telekom i na kraju 
je postavljen završni sloj. Trošak ukupnih 
radova Grada Varaždina je oko 200.000 
eura, a Varkoma 120.000 eura - rekao je 
gradonačelnik Neven Bosilj.

Ugovori za zemljišta 
mladim obiteljima
Potpisani su ugovori o prodaji pet parce-
la, zemljišta za izgradnju obiteljskih kuća. 
Riječ je o zemljištima u Gornjem Kućanu 
koja su po vrlo povoljnim cijenama, upola 
manjim od tržišnih, kupile mlade obitelji. 

Stanovi liječnicima
Početkom rujna ključeve stanova u novo-
izgrađenim zgradama u Ulici V. Ceroveč-
kog u naselju Hrašćica primilo je četvoro, 
a početkom studenog još dvije liječnice – 
zaposlenici Opće bolnice Varaždin i Doma 
zdrava Varaždinske županije. Riječ o sta-
novima od 100 i 110 m2. Liječnici će biti 
u najmu stanovau razdoblju od 3 godine 
tijekom kojih će plaćati 50 % najamni-
ne. Ostatak s po 25% sufinanciraju Grad 
Varaždin i Varaždinska županija. Moći će 
i otkupiti stan po cijeni od 1450 eura po 
m2, s time da će im iznos plaćenog najma 
dijelom ulaziti u otkupnu cijenu. U ime li-
ječnika zahvalila je Ivana Keček, dr. med. 
„Mi mladi liječnici dobili smo stanove po 
povoljnim uvjetima što je velika motiva-
cija za ostanak i rad u gradu, a što je od 
velike važnosti nama mladim liječnicima s 
obiteljima na početku naših karijera.“

Mještanima Jalkovca 
mirniji promet
Temeljem inicijative mještana naselja 
Jalkovec, Grad Varaždin je kao upravitelj 
nerazvrstanih cesta na području grada 
naručio izradu prometno tehničkog rje-
šenja upotrebom prometne opreme i si-
gnalizacije s ciljem povećanja sigurnosti 
u prometu. U tu svrhu izgrđena je uzdi-
gnuta ploha u Ulici Stanka Tomaškovića i 
uzdignuta ploha s pješačkim prijelazom u 
Ulici braće Radić u Jalkovcu.
Navedenim zahvatima glavni je cilj maksi-
malna sigurnost odvijanja prometa smiri-
vanjem motoriziranog prometa, te usmje-
ravanje pozornosti sudionika prometa na 
pješački promet i najugroženije skupine 
sudionika u prometu. Vrijednost izvršenih 
radova s PDV-om iznosi 16.250,00 eura. 
Tijekom 2025. trebala bi početi gradnja 
nogostupa kroz cijelo naselje Jalkovec za 
što su osigurana sredstva u proračunu.

Grad Varaždin sklopio sporazum s Europskom investicijskom bankom
Gradonačelnik Grada Varaždina dr. sc. 

Neven Bosilj potpisao sporazum s potpred-
sjednicom Europske investicijske banke 
(EIB) Teresom Czerwinskom za podršku ra-
zvoju priuštivog stanovanja.

Sporazum, odnosno Potvrdno pismo, ko-
jim se EIB obavezao pružiti uslugu stručnog 
savjetovanja u jačanju programa priuštivog 
stanovanja, uz gradonačelnika Grada Varaž-

Predstavljen idejni projekt dogradnje 
varaždinskih gradskih bazena

U multimedijalnoj dvorani varaždinskog 
Gradskog muzeja Varaždin, u ponedje-
ljak 11. studenoga 2024. godine javnosti 
je predstavljeno idejno rješenje dogradnje 
varaždinskih gradskih bazena. Uz cijenu od 
oko 10 milijuna eura, novi objekt s različitim 
rekreacijskim sadržajima za djecu i građane 
te novi vanjski bazeni trebali bi biti završeni 
kroz dvije-tri godine.

Na početku prezentacije okupljene građa-
ne o dogradnji bazena informirao je grado-
načelnik dr. sc. Neven Bosilj:

– Samo da znate, sadašnji gradski bazeni 
nisu primjereni za djecu, umirovljenike i re-
kreaciju jer su više rađeni kao sportski baze-
ni. Dugo smo promišljali kako i što napraviti 
i s kojim sredstvima. Budući da se otvorila 
financijska linija Urbani razvojni fond kroz 
koju HBOR- plasira europska sredstva, shva-
tili smo da za ovaj projekt možemo dobiti 
čak 50 posto otpisa glavnice ovisno o uvje-
tima koje ostvarimo. Participacija građana je 
jedan od tih uvjeta zahvaljujući kojem mo-
žemo ostvariti čak 5 posto otpisa glavnice. 
Drugi razlog je što želimo dobiti pravu par-
ticipaciju građana jer želimo saznati što oni 
žele od sadržaja na novoizgrađenom dijelu 
bazena – rekao je gradonačelnik najavivši iz-
gradnju novog objekta bazena s raznolikim 
sadržajima za djecu, obitelji, umirovljenike i 
druge skupine rekreativnih korisnika bazena. 
Objavio je i ideju o izgradnji još jednog vanj-
skog rekreacijskog bazena. Objasnio je da 
zelena površina između sadašnjih bazena i 
pruge ostaje  sačuvana. Grad planira do čak 
45 posto bespovratnih sredstava za projekat 
dogradnje koji bi uz grubu računicu stajao 
oko 10 milijuna eura. Grad bi vraćao oko 5,5 
milijuna eura kroz 15 godina, a predviđa se 
da će bazeni financijski biti samoodrživi uz 
uvjet da novim sadržajima privuku dodatne 
korisnike, građane ali i turiste.

Ravnateljica Javne ustanove Gradski ba-
zeni Jelena Pavleković  najavila je pokreta-
nje javne nabave i raspisivanje natječaja za 
izradu glavnog projekta s troškovnicima te 
izjavila: Veselimo se prijedlozima i mišlje-

sadržajima koji će omogućiti cjelodnevni 
boravak obitelji i rekreativaca. Bitno nam je 
dati priliku građani da se uključe, da prepo-
znaju našu viziju i daju svoje mišljenje – re-
kla je ravnateljica bazena Jelena Pavleković.

Idejno rješenje dogradnje bazena dali su 
Ivica Vizinger i arhitekt Luka Gotal iz tvrtke 
Viz-Ex. Građani su postavili desetke vrlo kon-
kretnih pitanja o sadržajima koji će biti zastu-
pljeni na bazenima, organizaciji i isplativosti 
samih bazena. Samoj prezentaciji nazočili su 
i Lovro Lukavečki, predsjednik Gradskog vi-
jeća, zamjenik gradonačelnika i zastupnik u 
Saboru Miroslav Marković, pojedini članovi 
gradskog vijeća, direktor gradske komunal-
ne komunalne Varko Bruno Ister i direktori-
ca ureda Turističke zajednice Jelena Toth.

Sudeći po prezentaciji, raspravi i svojevr-
snoj radionici tema dogradnje bazena je vrlo 
aktualna, a arhitekti koji se spremaju za izra-
du glavnog projekta izrazili su spremnost u 
izradu konačnog rješenja uvrstiti želje građa-
na da bi Varaždin dobio primjerene sadržaje.

dina, potpisali su i gradonačelnici Zagreba, 
Splita i Rijeke te zamjenica gradonačelnika 
Osijeka

- Drago mi je što su prepoznali dobar 
smjer kojim idemo. Kroz tu inicijativu, EIB će 
nas pratiti u projektu i procesu priuštivog i 
socijalnog stanovanja. Važno je reći kako će 
se njihova savjetodavna podrška temeljiti na 
najboljim praksama u Europi. Ovo je poče-

tak suradnje Varaždina i EIB-a koja će rezul-
tirati tome da će Varaždin početkom iduće 
godine s EIB-om potpisati okvirni sporazum 
o kreditu od 50 milijuna eura kojim će se kre-
ditirati svi kapitalni projekti u našem gradu 
idućih nekoliko godina.“ – rekao je varaždin-
ski gradonačelnik Bosilj. 

Savjetodavna podrška financirana je iz 
programa InvestEU Advisory Hub.

njima građana što bi budući bazeni trebali 
imati. Mi smo prepoznali potrebu građana da 
uz postojeći bazen sa sportskim sadržajima 
kojemu je neophodna energetska obnova, 
dogradimo novi objekt i vanjske bazene sa 

Turbo rotor na ulazu 
u Varaždin sa zapada
Novi kružni tok omogućava brži protok 
vozila, ali vozači trebaju obratiti posebnu 
pozornost na novu prometnu signalizaci-
ju i prometne pravila kretanja u kružnom 
toku s dva kolnička traka. Završetkom ra-
dova na ovom već počinju radovi na dru-
gom kružnom toku u Hrašćici.
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Kreće rekonstrukcija 
javne rasvjete
Projekt predviđa da se u roku od 20 mje-
seci ugrade rasvjetna tijela koja zadovo-
ljavaju sve zahtjeve iz Zakona o zaštiti od 
svjetlosnog onečišćenja te nemaju u sebi 
nikakvih sastojaka opasnih teških metala 
(živa, olovo). Istovremeno će se postići 
bolje osvjetljenje te će se smanjiti potroš-
nja električne energije. Izvršit će se izmje-
štanje ormara javne rasvjete, ugradnja 
10 baznih stanica te uspostaviti sustav za 
nadzor i upravljanje rasvjetom nad svim 
ormarima javne rasvjete. Radovi su zapo-
čeli početkom listopada.  „S novim LED 
rasvjetnim tijelima predviđa ušteda veća 
od 600 tisuća eura na godišnjoj razini. Bu-
dući da projekt radimo uz zaista povoljan 
kredit HBOR-a, on će se zapravo samofi-
nancirati iz ušteda koje ćemo ostvariti te 
još uz to ostvariti i dodatne uštede grad-
skom proračunu.“ – rekao je gradonačel-
nik Neven Bosilj.

Biciklisti do Korza 

kroz Kukuljevićevu 
Povodom obilježavanja Europskog 

tjedna mobilnosti predstavljena je novo 
prometno rješenje poboljšanja biciklistič-
ke infrastrukture koje omogućava gra-
đanima iz istočnog dijela grada vožnju 
Kukuljevićevom ulicom do samog centra 
grada.

Nagrade autorima rješenja za B. Kipe Najbolja rješenja za uređenje rotora
Grad Varaždin i Razvojna agencija Sjever 

DAN dobili sredstva za revitalizaciju jednog 
objekta na lokaciji Beli kipi na Dravi. Vrijed-
nost projekta je 4,6 milijuna eura koje će po-
dijeliti jedanaest partnera iz četiri države. Na 
Grad Varaždin otpada oko 660 tisuća eura 
kojim će se revitalizirati hangar koji više neće 
imati staru svrhu već društvenu, rekreacijsku 
i bit će otvoren građanstvu. Projekt je prijav-
ljen 2022. godine a završit će 2027. godine. 

Autorima najboljih radova pristiglih na 
Javni poziv za izradu Idejnog arhitektonskog 
rješenja građevine Edukacijsko-sportskog 
centra „Beli kipi“ zamjenik gradonačelnika 
Miroslav Marković uručio je nagrade.

Prvu nagradu primili su Matija Cepanec 
i Janko Jelić iz Arhitektonskog biroa Jelić. 
Druga nagrada pripala je Kristini Škrokov, 
Svenu Vojnoviću i Veroniki Pomper iz Ureda 
arhitektice Kristine Škrokov, a treću nagradu 
primili su Ivana Šprem i Dario Ivanušec. Na-
grade su novčane i to za prvo mjesto 3000 
eura, drugo 1500, a treće 500.

Pet varaždinskih kružnih raskrižja – roto-
ra  - dobit će u sredini plastike sukladno rje-
šenjima pristiglim na natječaj, a koja su se 
mogla vidjeti na izložbi u podrumu obnovlje-
ne Gradske vijećnice. Izložbu su organizirali 
Grad Varaždin i Društvo arhitekata Varaždina.

Na otvorenju izložbe govorili su Janja Iva-
nec, predsjednica Društva arhitekata Varaždi-
na, Petra Korpar, članica Ocjenjivačkog suda 
te Miroslav Marković, zamjenik gradonačelni-
ka koji je i otvorio izložbu. Ideju za projekt dao 
je Miroslav Marković koji je rekaod a je ideju 
predstavio gradonačelniku, a realizacija pro-
jekta je djelo Društva arhitekata Varaždina, vr-
hunskog tima koji je odradio pionirski posao.

U većinskom je vlasništvu Grada 
Varaždina, dok su manji vlasnici 
općine i gradovi s područja 
Varaždinske županije. Zapošljava 
285 radnika na poslovima 
vodoopskrbe i odvodnje. Na čelu 
poduzeća od 2021. je Bruno Ister

Što je sve odrađeno u Varkomu, koji su 
najznačajniji projekti realizirani, a koji su u 
pripremi? 

Definitivno, najveći i najzahtjevniji projekt 
je „Sustav odvodnje i pročišćavanja otpadnih 
voda aglomeracije Varaždin“. 

Aglomeracija je jedan od najvećih infra-
strukturnih projekata ikada na području 
Varaždinske županije. Kako napreduju ak-
tivnosti u sklopu projekta?

Projekt aglomeracije Varaždin obuhvaća 
izgradnju sustava javne odvodnje ukupne 
duljine oko 250 km, 105 precrpnih stanica, 
tri kišno-retencijska bazena i sanaciju 2,5 km 
postojećih gravitacijskih cjevovoda. Radovi 
na sustavu odvodnje gotovo su u cijelosti 
realizirani te je izdano 17 od 18 uporabnih 
dozvola za mrežne podsustave. Projekt je u 
posljednjoj fazi u kojoj će se provesti rekon-
strukcija i dogradnja uređaja za pročišćava-
nje otpadnih voda za 127.000 ES i III. stupanj 
pročišćavanja otpadnih voda s anaerobnom 
digestijom mulja i proizvodnjom bioplina. 
Krajnji rezultat provedbe projekta bit će bli-
zu 10.000 novih priključka na javni sustav 

PREDSTAVLJAMO GRADSKA PODUZEĆA: VARKOM, gradsko komunalno poduzeće uspješno posluje od 1962. godine. 

Ister: Varkom je moderno poduzeće čije je poslovanje 
usmjereno na dugoročnu održivost naše zajednice

zdravstvenih uvjeta stanovništva te postiza-
nje i održavanje dobrog stanja voda.

Redovito apliciramo i dobivamo sredstva 
kojima su sufinancirani naši projekti. Na pri-
mjer za projekt „Izgradnja sustava odvodnje 
i pročišćavanja otpadnih voda dijela naselja 
Ljubeščica, Sveti Ilija, Jakopovec&Kaštelanec 
te Uređaja za pročišćavanje otpadnih voda 
„UPOV Ljubeščica“, ukupne vrijednosti 6,5 mi-
lijuna eura, dobili smo bespovratna sredstva u 
iznosu od 4,3 milijuna eura, odnosno 65%.  Cilj 
je svaki projekt financirati sa što manje vlastitih 
sredstava te što više unaprijediti čitav sustav 
vodoopskrbe i odvodnje te stanovnicima naše 
Županije pružiti što bolju i kvalitetniju uslugu. 

Projekt aglomeracije poboljšat će sustav 
vodoopskrbe i odvodnje, ali Varkom radi i 
na stalnom održavanju tih sustava. S čime 
se sve suočavate u svakodnevnom poslu?

Pored kapitalne izgradnje i unapređenja 
čitavog sustava i prioritet je i održavanje. 
Visoke standarde održavanja sustava za od-
vodnju otpadne vode postižemo sustavnim 
ulaganjem u opremu, ali prije svega, zahva-
ljujući stručnosti i marljivosti naših zaposle-
nika. Trenutno je u RJ Odvodnja zaposleno 
50 radnika na pročišćavanju otpadnih voda, 
te akreditirani i ovlašteni laboratorij za ispiti-
vanje otpadnih voda, gdje 24 sata brinemo 
o kvaliteti otpadnih voda.

Bili ste član tima za rješavanje bala. U 
kojoj je fazi taj, za građane Varaždina i či-
tave Varaždinske županije, najveći ekološki 
problem posljednjih gotovo dva desetlje-
ća?

Bale su definitivno ružni dio povijesti na-
šega grada, prije svega u ekološkom, ali na-

žalost i u političkom smislu jer su se na tom 
pitanju dobivali ili gubili izbori. Kao što sam 
nebrojeno puta rekao, nas u tom čitavom po-
stupku nije zanimala politička korist, već da 
se to ruglo koje je gotovo dvadeset godina 
nagrđivalo ulaza u grad konačno makne. Sve 
je sustavno i stručno pripremljeno i Vlada 
nije mogla drugo nego prihvatiti naše rješe-
nje i financirati u cijelosti taj ne samo naš već 
problem koji je bio velika ekološka sramota 
čitave države. Ponosan sam što smo riješili 
bale i zahvalan svima koji su na tom slože-
nom i mukotrpnom putu bili uz nas. Prošlo je 
devet mjeseci od kada je prva bala odveze-
na, svakodnevno se radi,  a u sljedećih devet 
mjeseci i ta dvadesetogodišnja agonija odvo-
zom zadnje bale, bit će konačno završena.

Koje su novosti u poslovanju Varkoma?
Varkom je uložio velike napore u pripremu 

projekata za postrojenja za proizvodnju elek-
trične energije, u prvom redu fotonaponskih 
elektrana i bioplinskog postrojenja, čime će 
se dodatno smanjiti troškovi poslovanja i po-
većati rentabilnost našeg poduzeća. Ponosni 
smo na napredak u implementaciji ekološki 
prihvatljivih rješenja za dugoročnu održivost 
naše zajednice. 

Hoće li poskupjeti cijena vode? 
U ovom trenutku nećemo ništa dirati, s 

obzirom na to da Varkom stoji sasvim do-
bro. Trenutno nema potrebe za povećanjem. 

Svim našim korisnicima želim blagoslov-
ljen Božić te sretnu i uspješnu 2025. godinu 
u kojoj će Varkom nastojati pružati još bolju 
i kvalitetniju uslugu. 

odvodnje i pročišćavanja i preko 40.000 
dodatno priključenih stanovnika. Time će 
se postići smanjenje onečišćenja vodotoka 
i podzemlja te poboljšanje kvalitete vodoto-
ka nizvodnih korisnika, kao i očuvanje općih 

Obnovljena Teslina, 
a radovi na Kačićevoj 
privode se kraju 

Nakon zahtjevnih 
radova puštena u 
promet Vrazova ulica 

 Vrazova ulica temeljito je obnovljena. 
Promijenjene su više desetljeća stare in-
stalacije HEP-a, Termoplina, Varkoma, a 
nova prometna rješenja povećat će sigur-
nost i protočnost svih sudionika u prome-
tu.
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Završio Makerthon 2024 – pobjeda inovacijama u pčelarstvu
njega komisiju su još činili Snježana Križa-
nić, Vedran Bubalo, Ante Medić te Goran 
Hacek.

U kategoriji srednjih škola, prvo mjesto 
je osvojila ekipa SOV-A čiji su članovi osmi-
slili sustav SOV-A (Sustav opservacije vatre 
– model A) koji je osmišljen za ekonomičnu 
i brzu detekciju šumskih požara putem mre-
že modula opremljenih senzorima za dim i 
temperaturu.

U “odrasloj” konkurenciji bilo je puno 
različitih radova, te je komisija imala teš-
ku zadaću pri odlučivanju o pobjedniku, 
no prevagnule su sitnice. Treće mjesto 
osvojio je tim ePark 2, drugo mjesto osvo-
jio je tim Hydro FLoRa, dok je prvo mjesto 
osvojio tim BeeGuard sustavom za unap-
ređenje praćenja uvjeta unutar pčelinjaka, 
posebno temperature i razine vode.

Udruga Makerspace Varaždin i ove godi-
ne organizirala je natjecanje Makerthon, na 
kojem su se timovi natjecali u izradi inova-
tivnog rješenja i fizičkog proizvoda za rješe-
nje nekog problema u zajednici. Ove godine 
Makerthon se fokusirao na problem loše i 
nepravovremene komunikacije, koja uzroku-
je gubitke do 30% resursa.

– Ove godine Makerthon je zabilježio rekor-
dan broj prezentacija fizičkih prototipova, što 
do sada nismo imali priliku vidjeti. Posebno 
je impresivno što su mladi ljudi iz Hrvatske, u 
tako kratkom vremenu, uspjeli razviti funkci-
onalne prototipove. To ne samo da pokazuje 
njihovu kreativnost i tehničke vještine, već i 
potvrđuje snagu zajedničkog rada i inovativ-
nosti u rješavanju stvarnih problema. – ispred 
komisije se svima obratio predsjednik udruge 
Makerspace Varaždin, Goran Kanižaj, a osim 

Nakon redovite mjesečne koordinacije s 
direktorima gradskih trgovačkih društava i 
javnih ustanova gradonačelnik dr. sc. Neven 
Bosilj i zamjenik gradonačelnika Miroslav 
Marković govorili o značajnim novostima u 
radu gradske uprave. 

Gradonačelnik Bosilj je izvijestio o novi-
tetima koji će se naći u proračunu Grada Va-
raždina za sljedeću godinu.

 U prijedlogu proračuna mogli ste vidjeti 
da je predviđen enormni iznos za dječje vr-
tiće! Kada smo preuzeli upravljanje gradom 
trošilo se oko 3 milijuna eura za vrtiće, a  sada 
je predviđeno gotovo 9,5 milijuna eura. Mogu 
najaviti da će s 1. siječnjem sljedeće godine 
ekonomska cijena vrtića biti 450 eura. Do 
sada su roditelji plaćali 117 eura,  a sada će 
plaćati 20 % manje, odnosno 95 eura. Grad 
će za svako dijete  u gradskom i privatnom 
vrtiću izdvajati 355 eura, što na godišnjoj ra-
zini ispada 4260 eura po djetetu – najavio je 
gradonačelnik Varaždina Neven Bosilj, nagla-
sivši da su u  proračun za stipendije također 
veći iznosi pa se stipendije dižu za 10 %: naj-
manja stipendija će biti sada 110 eura, a za 
one koji studiraju za deficitarnih zanimanja do 
180 eura!

Roditelji će za dječje vrtiće izdvajati 20 
posto manje, a stipendije rastu za 10 posto
Marković: Grad provodi 150 projekata – odgovorna smo uprava, nismo populisti

Predstavnici Grada Zadra i udruga mladih 
Zadarske županije u Gradskoj vijećnici

Grad Varaždin ugostio je predstavnike 
Udruga mladih Zadarske županije iz Udruge 
Prizma, Ahimsa, Cinaz, Trećeprostor i pred-
stavnike Grada Zadra u prostorima Gradske 
vijećnice, u sklopu projekta ZD-154-ML, koji 
je sufinanciran sredstvima Europske unije iz 
programa Erasmus+. Cilj projekta je aktivno 
uključivanje mladih s područja Grada Zadra 
u dijalog s donositeljima odluka, te u proce-
se donošenja i praćenja politika koje se tiču 

mladih, koristeći inovativne i “youth-friendly” 
metode sudjelovanja.Tijekom konstruktivnog 
susreta, kojem su prisustvovali predstavnici 
Grada, uključujući predsjednika Gradskog vi-
jeća Lovru Lukavečkog, predsjednicu Savjeta 
mladih Grada Varaždina Hanu Kontrec te vo-
diteljicu Odsjeka za civilno društvo, mlade i 
socijalnu skrb Andreju Bobek, razmijenjena su 
iskustva i mišljenja s ciljem jačanja uloge mla-
dih u društvenim i političkim procesima.

Istovremeno se  rashodi za vrtić povećava-
ju za gotovo 4 milijuna eura,  a troškovi za 
vatrogasce koje je Vlada prebacila na trošak 
Grada također za preko milijun eura. – rekao 
je Marković.

Obrazložio je odluku o smanjenju poreza 
za 1 posto povećanim izdvajanjima iz prora-
čuna vezanim uz investicije i 150 projekata 
koje provodi grad.

– Moramo zatvoriti proračun na realnim 
osnovama jer želimo da ovaj grad izgleda 
bolje, ali želimo da naši sugrađani također 
znaju kad plate porez  za što su ti novci po-
trošeni – zaključio je Marković.

Direktor Varkoma Bruno Ister izvijestio je 
da je veliki projekat aglomeracije praktički 
gotov.

- Mrežni dio aglomeracije je gotov, ljudi 
se priključuju na mrežu. Nedostaci su uklo-
njeni, nedostaju nam dvije uporabne do-
zvole, ali to je samo formalnost. Poslovanje 
Varkoma u prvih devet mjeseci je također 
prilično dobro upravo zahvaljujući aglome-
raciji, pa ćemo radnicima Varkoma moći po-
većati plaće. Voda neće poskupjeti, ali ćemo 
radnicima dići plaću jer to oni zaslužuju. 
– rekao je direktor Varkoma Bruno Ister te 
najavio radove na uređaju za pročišćavanje 
otpadnih voda.

Zamjenik gradonačelnika Grada Varaždi-
na i zastupnik u Hrvatskom saboru Miroslav 
Marković osvrnuo se na donošenje prora-

čuna te pojasnio zašto se ide na najavljeno 
smanjenje stopa poreza s 22 na 21 posto i s 
33 na 32 posto.

- Mi smo odgovorna uprava grada, nismo 
populisti i ne želimo potpadati pod pritiske 
onih koji traže da svi imaju porez od 20 po-

sto jer je tako rekao premijer. Smanjenjem 
poreza za 1 posto u proračunu grada za 
2025. godinu će biti 3 milijuna eura manje. 
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Krenuo projekt participativni proračun za mlade 
U prostorijama P4 Centra za mlade i 

nezavisnu kulturu u utorak su predstavlje-
ni svi prijedlozi projekata za participativ-
ni proračun za mlade. Prikazani su video 
materijali svih 11 projekata.

„Odaziv je bio veći u odnosu na lani što 
nam pokazuje da se sve više mladih od-
lučilo uključiti i to je znak da idemo u do-
brom smjeru u kojem trebamo nastaviti u 
budućnosti kako bi mlade potaknuli i što 
više angažirali u daljnjim planovima u Gra-
du Varaždinu“ – rekla je pročelnica Uprav-
nog odjela društvenih djelatnosti Danijela 
Vusić, istaknuvši i pozitivan utjecaj Savjeta 
mladih Grada Varaždina i Odbora za mlade 
koji su svojim djelovanjem potaknuli mla-
de na veći angažman.

Značajne godišnjice 
obilježene svečanom 
sjednicom Dječjeg GV
Svečanom, a ujedno  radnom i izvještaj-
nom sjednicom Dječjeg gradskog vijeća 
Grada Varaždina u utorak, 19. studenoga 
2024. u varaždinskoj Gradskoj vijećnici 
obilježene su značajne godišnjice koje 
govore u prilog značaju uključivanja dje-
ce u procese odlučivanja. Obilježeno je 
35 godina Konvencije UN-a o pravima 
djeteta, 20 godina Dječjega gradskog vi-
jeća Varaždina i 32 godina Dječjih foruma 
Varaždina.
Nakon uvodnih riječi predsjednice DGV-a 
Belle Sedlar, gradonačelnik Grada Varaž-
dina dr. sc. Neven Bosilj čestitao je čla-
novima vijeća i njihovim mentorima, na-
stavnicima te koordinatorici rada Dječjeg 
foruma i dječjeg vijeća Dubravki Novak, 
zastupnici u saboru. 
- Zadovoljniji sam sazivom dječjeg nego 
aktualnog gradskog vijeća. Vjerujem da 
će sve ovo što radimo s mladim gene-
racijama pridonijeti tome da ćemo kroz 
dvadesetak godina imati puno kvalitetnije 
gradsko vijeće jer će možda neki od njih 
sjediti u vijeću. Možda ćemo imati tako-
đer i puno kvalitetnijeg gradonačelnika 
jer će se oni isto tako učiti kako upravljati 
gradom., rekoa je gradonačelnik Neven 
Bosilj.
Grad Varaždin je među prvima u Hrvat-
skoj počeo primjenjivati takav način rada 
s mladim generacija, a među prvima je 
uveo i dječji participativni proračun.

Započeo projekt Vijeće građana Varaždina

 „Božićnice“ 
i korisnicima 
zajamčene naknade
Grad Varaždin kontinuirano brine za do-
brobit svojih građana, posebno vodeći 
računa o socijalno ugroženim skupina-
ma. Ove godine proširena je kategorija za 
isplatu „božićnica“ kako bi se obuhvatili i 
korisnici zajamčene minimalne naknade 
(ZMN) s prebivalištem na području Grada 
Varaždina.
Svi korisnici ZMN-a dobit će „božićnicu“ 
u iznosu od 50 eura, čime Grad nastoji 
pomoći građanima s najnižim prihodima 
i olakšati im predstojeće blagdansko raz-
doblje. Uu Gradu Varaždinu 215 korisnika 
ima pravo na ovu naknadu.  

U utorak se u Gradskoj vijećnici održala 11. 
sjednica Gradskog vijeća grada Varaždina. 

Prihvaćen je i Prijedlog odluke o raspodjeli 
rezultata poslovanja za 2023. godinu kojom 
se utvrđuje ukupni poslovni rezultat 2023. 
godine i raspoređuje višak ukupnih prihoda i 
primitaka u iznosu 6.480.853,31 EUR.

Gradsko vijeće je prihvatilo Prijedlog po-
lugodišnjeg izvještaja o izvršenju proračuna 
Grada Varaždina za razdoblje od 1. siječnja 
do 30. lipnja 2024. godine kao i rebalans pro-
računa.

Većinom glasova Gradskog vijeća usvojen 
je Proračun Grada Varaždina za 2025. godinu 
s projekcijama za 2026. i 2027. godinu. Prora-
čun Grada Varaždina za 2025. godinu iznosi 
139.273.845,00 eura ukupnih prihoda i primi-
taka odnosno 145.985.496,00 eura ukupnih 
rashoda i izdataka. Planirani prihodi i primici u 
2026. godini iznose 136.681.350,00 eura, a u 
2027. godini 135.769.003,00 eura. Najznačaj-
niji prihodi, prihodi od poreza u 2025. godini 
planirani su u iznosu od 34.327.756,86 eura.

Prijedlog odluke o izmjeni Odluke o visini 
poreznih stopa godišnjeg poreza na doho-
dak na području Grada Varaždina vijećnici 
su usvojili većinom glasova. Predloženom 
izmjenom navedene Odluke, u cilju daljnjeg 
poreznog rasterećenja građana, niža pore-
zna stopa smanjuje se s 22% na 21%, na 
poreznu osnovicu do visine 60.000 eura, a 
viša stopa s 33% na 32%, na dio porezne 
osnovice koji prelazi iznos od 60.000 eura. 
Smanjenjem poreznih stopa poreznim ob-
veznicima se smanjuje porezna obveza od-
nosno povećava iznos neto plaće.

Gradsko vijeće je usvojilo jednoglasno 
Prijedlog odluke o povjeravanju obavljanja 

poslova utvrđivanja, evidentiranja, nadzora, 
naplate i ovrhe radi naplate gradskih poreza 
Poreznoj upravi u 2025. godini. 

Prijedlog odluke o određivanju javnih 
parkirališta i garaža na kojima se obavlja na-
plata na području Grada Varaždina prihvaće-
no je jednoglasno.

Gradsko vijeće usvojilo je Prijedlog odluke 
o davanju na upravljanje i korištenje nekretni-
ne u Zagrebačkoj ulici 89 A i 89 B poduzetnič-
koj potpornoj instituciji TD Tehnološki park 
Varaždin d.o.o. Namjera je da se urede de-
vastirane građevine poznate kao „Varteksov 
restoran“ koji na toj lokaciji već desetljećima 
stoji neuređen i opasan za okolinu te ga je po-
trebno srušiti u sklopu nove izgradnje prema 
projektu Tehnološkog parka kao potporne 
gospodarske infrastrukture, a zbog čega se 
nekretnina iz članka 2. ove Odluke i daje na 
upravljanje i korištenje Tehnološkom parku. 

Jednoglasno je prihvaćen i Prijedlog od-
luke o imenovanju Parka Varaždinske gra-
đanske garde u naselju Varaždin.

Prihvaćenom izmjenom Odluke o zaku-
pu poslovnih prostora mijenjaju se cijene 
početnog iznosa zakupnine za poslovne 
prostore te se iste povećavaju za otprilike 
20-25% s obzirom na to da iznosi nisu mije-
njani od 2012. godine. Navedena izmjena se 
predlaže da bi novi korisnici poslovnih pro-
stora prilikom javljanja na javni natječaj po-
čeli s licitacijom iznosa s početnim iznosom 
koji je približan iznosu koju korisnici koji su 
uredno ispunjavali svoje ugovorne obveze 
plaćaju za prostore koje koriste.

Gradsko vijeće usvojilo je Prijedlog odlu-
ke o izmjenama Odluke o uvjetima i načinu 
sufinanciranja djelatnosti dadilje. Grad Va-

raždin sufinancira troškove čuvanja, brige i 
skrbi o djeci rane i predškolske dobi u mje-
sečnom iznosu po djetetu koji se utvrđuje 
posebnim zaključkom. 

Prihvaćen je Prijedlog odluke o izmjeni Od-
luke o koeficijentima za obračun plaća službe-
nika i namještenika u Gradskoj upravi Grada 
Varaždina. Cilj je poboljšanje efikasnosti rada i 
veće učinkovitosti te podizanje razine kvalite-
te usluga koje se pružaju građanima.

Gradsko vijeće usvojilo je Prijedlog odlu-
ke o načinu podnošenja prijedloga i peticija 
građana Gradskom vijeću Grada Varaždina 
kojom se uređuje način podnošenja pri-
jedloga i peticija te postupak odlučivanja o 
njima. O prijedlogu, odnosno peticiji koju 
potpisom podrži najmanje 10% od ukupnog 
broja birača u Gradu, Gradsko vijeće mora 
raspravljati te dati odgovor podnositeljima 
najkasnije u roku od tri mjeseca od zaprima-
nja prijedloga, odnosno peticije. 

Prihvaćen je Prijedlog odluke o izmjena-
ma Odluke o osnivanju Odbora za mlade 
Gradskog vijeća Grada Varaždina. 

Gradsko vijeće usvojilo je Prijedlog odlu-
ke o dodjeli javnih priznanja Grada Varaž-
dina u 2024. godini

NAGRADA GRADA VARAŽDINA 
ZA ŽIVOTNO DJELO
• MARIJI HRAŠĆANEC, dugogodišnjoj 

predsjednici Mamae kluba Varaždin
• NIKOLI DUGANDŽIĆU, za zapažene  

uspjehe na području socijalne skrbi

MEDALJA GRADA VARAŽDINA
• MARIJI FOTEZ LEDINSKI, za predani 

rad na unapređenju zelenih površina 
Grada

• KSENIJI KEZELE, za dugogodišnji 
predani rad s đacima s intelektualnim 
poteškoćama

• DRAŽENU LOPARIĆU, za izniman 
doprinos i rad na očuvanju 
nematerijalne kulturne baštine 
Varaždinske građanske garde

PLAKETA GRADA VARAŽDINA
• BASEBALL KLUBU VINDIJA, 

KAJAK KANU KLUBU „VARTEKS“, 
VARAŽDINSKOM ŠPORTSKOM 
DRUŠTVU GLUHIH,  ŠAHOVSKOM 
DRUŠTVU VARAŽDIN i TENIS KLUBU 
VARTEKS

Gradsko vijeće Varaždina donijelo Proračun za 2025.

Bosilj: Niže porezne stope u cilju 
daljnjeg poreznog rasterećenja 

U Zagrebu su uručena priznanja, pohva-
le i zahvalnice djeci za najuspješnije godišnje 
Naj-projekte Dječjih vijeća i Dječjih foruma 
Saveza društava „Naša djeca“ Hrvatske

Prema ocjeni Povjerenstva sastavlje-
nog od glasova djece i odraslih, Priznanja 
za dva najoriginalnija Naj-projekta uruče-
na su djeci i mentorici, predsjednici DGV-
a Belli Sedlar, njenom zamjeniku Brunu 
Pretkoviću i mentorici Dubravki Novak. 
U provedbi projekta sudjelovalo je svih 8 
varaždinskih Dječji foruma, koji djeluju i 
rade na svojim školama i Centru „Tomi-
slav Špoljar“.

U okviru radionica varaždinski foruma-
ši su pripremili i održali prezentaciju svog 

Priznanje za najoriginalniji naj-projekt za djecu

Predstavljen je projekt „Vijeće građana 
Varaždina“, čiji je glavni pokretač Grad 
Varaždin uz financijsku podršku Zaklade 
Friedrich Ebert i Udruge gradova u RH.

„Vijeće građana Varaždina“ zamišlje-
no je kao inicijativa koja će omogućiti 
građanima aktivno sudjelovanje u pro-
cesima odlučivanja, čime se želi pota-
knuti veća povezanost i suradnja izme-
đu lokalne vlasti i zajednice. Građani će 
sa stručnjacima, sudjelovati u definira-
nju pravca razvoja Varaždina s fokusom 
na turizam budući da je Grad Varaždin 
sve jača kontinentalna destinacija.  

Vijeće građana Varaždina je nestranačko 
tijelo koje će činiti 29 nasumično odabranih 
građanki i građana Grada Varaždina (Varaž-
din, Črnec, Donji Kućan, Gojanec, Gornji Ku-
ćan, Hrašćica, Jalkovec, Kućan Marof, Polja-
na Biškupečka, Zbelava) različite dobi i spola 
koji predstavljaju „Varaždin u malom“. Vijeće 
građana Varaždina formira se Odlukom Gra-
donačelnika, na rok od šest mjeseci, s ciljem 
formiranja odgovora na pitanje: Kakav turi-
zam želimo u Varaždinu? Svi odabrani člano-
vi dobit će poziv na prvi susret Vijeća građa-
na Varaždina koji će biti održan 18. siječnja 
iduće godine. 

 „Ove godine imamo najviše prijavljenih 
projekata za mlade, a i veliku raznolikost- 
-  rekla je predsjednica Odbora za mlade i 
gradska vijećnica Klara Huzjak te najavila 
da će svi mladi moći glasati za tri projekta, 
a sredstva će se raspodijeliti na projekte sa 
najviše osvojenih glasova. To su: .......

nagrađenog projekta te prezentirali i vrlo 
uspješno proveli radionicu „Dječja prava u 
situacijama rastave braka“. Susret Dječjih 
vijeća i foruma Hrvatske i dodjela Naj-proje-
kata održava se u okviru projekta „Utjecaj, a 
ne ukras“ („Influence, not just a decoration“) 
Europske komisije.
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Povodom obilježavanja Dana policije i 
blagdana svetog Mihovila odana je počast 
poginulim i nestalim policijskim službenici-
ma polaganjem cvijeća i paljenjem svijeća u 
spomen – sobi i kod spomen-panoa u pro-
storijama Policijske uprave te kod Spomen 
obilježja poginulim i nestalim policajcima 
Policijske uprave Varaždin u Domovinskom 
ratu, ispred Policijske uprave varaždinske.

Potom je uslijedilo otvorenje izložbe 
„Budi zakon: Jučer – danas – sutra“ u Grad-
skom muzeju Varaždin u palači Herzer kojoj 
je prisustvovao gradonačelnik Grada Varaž-
dina dr. sc. Neven Bosilj. Uz načelnika Poli-
cijske uprave varaždinske Predraga Benčića, 
zamjenika načelnika Dalibora Božića i rav-
natelja Gradskog muzeja Mirana Bojanića 
Morandinija, svečanosti su se odazvali za-
mjenica župana Varaždinske županije Silvija 
Zagorec, saborski zastupnik i načelnik Opći-
ne Gornji Kneginec Goran Kaniški, savjetnik 
ministra Unutarnjih poslova Faber Vladimir, 
gradonačelnica Varaždinskih Toplica Dragica 

Ratković, gradonačelnik Lepoglave Marijan 
Škvarić, gradonačelnik Ivanca Milorad Ba-
tinić, zamjenica načelnika Policijske akade-
mije Mirjana Abramović, direktor Policijske 
uprave Maribor Beno Megliča sa suradnici-
ma, policijski službenici iz Policijske uprave 
Murska Sobota, predstavnici državnog od-
vjetništva, drugih institucija i udruga te čla-
novi obitelji poginulih, nestalih i preminulih 
policijskih službenika.

„Dan policije i blagdan Svetog Mihaela je 
vrijeme kada policijskim službenicima tre-
bamo iskazati poštovanje i zahvaliti im na 
njihovom trudu i radu. Policija je više od in-
stitucije, kad bismo tražili riječi kojima bismo 
opisali policiju to je zaštita, sigurnost i povje-
renje, a to je sve ono što vi dajete građani-
ma. Čestitam vam Dan policije i hvala vam 
na svemu što činite za naš grad“ -  rekao je 
gradonačelnik Neven Bosilj na svečanom 
otvorenju izložbe te istaknuo kako je Varaž-
din siguran i miran grad te kako je to privile-
gija jer u svijetu baš i nije tako.

 Polaganjem vijenaca, prigodnim govo-
rima te molitvom kod Križa zahvalnosti u 
Varaždinu obilježena je 33. godišnjica oslo-
bođenja Grada Varaždina i Dan branitelja 

Varaždinske županije koja se održala u or-
ganizaciji Grada Varaždina i Varaždinske žu-
panije, u suradnji s Koordinacijom udruga 
branitelja.

Uoči blagdana Svih 
Svetih - vijenci i svijeće
 Uoči blagdana Svih svetih, na varaždin-
skom gradskom groblju, u pratnji pripadni-
ka Građanske garde Varaždin te Husarske 
garde Varaždinske županije, položeni su vi-
jenci kod Središnjeg križa u spomen na sve 
preminule građane, kod Spomen kosturni-
ce u spomen na sve preminule te poginule 
pripadnike Antifašističkog pokreta, te kod 
Križa branitelja u spomen na sve preminu-
le te poginule i nestale hrvatske branite-
lje, kao i civilne žrtve Domovinskog rata.

 Dugogodiš-
nja suradnja 
okrunjena je 
Sporazumom o 
suradnji koji su 
potpisali grado-
načelnik Grada 
Varaždina dr. 
sc. Neven Bo-
silj i zamjenica 
gradonačelni -
ka Guimaraesa 
Adelina Pinto. 
Potpisivanju sporazuma nazočili su velepo-
slanica Portugala u Hrvatskoj NJ. E. Nj.E.  
Maria Paula VieiraLeal Da Silva, zamjenik 

gradonačelnika 
i zastupnik u Hr-
vatskom saboru 
Miroslav Marko-
vić, predsjednik 
Gradskog vijeća 
Lovro Lukaveč-
ki, potpredsjed-
nica Gradskog 
vijeća Gordana 
Marsenić, pro-
čelnici i drugi 
uzvanici. Ispred 

Gradske vijećnice  gradonačelnik i gošća 
iz Portugala otkrili su ploču s grbom grada 
Guimaraesa.

Prijem veleposlanice 
Republike Srbije 
U Gradskoj vijećnici Grada Varaždina, u 
petak 22. studenoga 2024. gradonačelnik 
Grada Varaždina primio je veleposlanicu 
Republike Srbije u Republici Hrvatskoj NJ. 
E. Jelenu Milić.  
Nakon što je sredinom godine nazočila 
otvorenju izložbe fotografija Jadrana La-
zića u Galeriji Gradskog muzeja Varaždin, 
veleposlanici Srbije ovo je bio prvi radni i 
službeni posjet Gradu Varaždinu. Upozna-
la se s poviješću i potencijalima modernog 
Varaždina te sa zanimanjem razgledala ob-
novljenu vijećnicu. Razgovarali su o mo-
gućnostima, potencijalima i modelima su-
radnje. Informirala je gradonačelnika da će 
Srbija u Beogradu biti domaćin globalne 
izložbe EXPO2027 te je ponudila suradnju 
u vidu predstavljanja Hrvatske, a posebno 
grada Varaždina kao grada glazbe. Bilo je 
riječi i o suradnji na području kulture i tu-
rizma.

Veleposlanik Italije u 
posjeti Varaždinu
Grad Varaždin posjetio je izvanredni i opu-
nomoćeni veleposlanik Talijanske Republike 
Nj. E. g. Paolo Trichilo. Povodom njegovog 
prvog službenog posjeta, gradonačelnik 
Grada Varaždina dr. sc. Neven Bosilj velepo-
slanika je primio u Gradskoj vijećnici.
Nakon prijema, veleposlanik je službeno 
otvorio izložbu koja se održava u Gradskoj 
knjižnici i čitaonici „Metel Ožegović“ Varaž-
din u sklopu popratnog programa Total Ba-
roque Varaždinskih baroknih večeri „Slika 
koja govori: inovacije, transformacija i iko-
ne poznatih talijanskih marki i dizajnera“. 
Izložba je obogaćena postavom posveće-
nim drvnoj industriji i dizajnu u kružnom 
gospodarstvu uz sudjelovanje kolektiva 
arhitekata „Orizzontale“, Calligaris i Florian.

Predstavnici Grada 
Varaždina  u Vukovaru

Počasti poginulim, preminulim i nestalim 
policajcima i izložba uz Dan policije

Suradnja Varaždina i Guimaraessa 
okrunjena Sporazum o suradnji

33. godišnjica oslobođenja Grada Varaždina i 
Dan branitelja Varaždinske županije

U ime gradonačelnika Grada Varaždina 
dr. sc. Nevena Bosilja, u Vukovaru na sve-
čanom obilježavanju Dana sjećanja na žr-
tve Domovinskog rata i Dana sjećanja na 
žrtvu Vukovara i Škabrnje, nazočili su di-
rektor gradske tvrtke Varkom Bruno Ister i 
vukovarski branitelj Damir Laljek.

„Zajedno s prijateljem i vukovarskim 
braniteljem Damirom Laljekom, u ime 
Grada Varaždina odali smo počast Vu-
kovaru i svim herojima koji su dali svo-
je živote za slobodu. Kao branitelju, ova 
mjesta i uspomene zauvijek su u mom 
srcu. Nikada nećemo zaboraviti borbu, žr-
tvu i snagu naših ljudi. Vukovar je simbol 
hrabrosti, ljubavi prema domovini i neiz-
mjerne borbe za slobodu. Grad Varaždin 
uvijek će podržavati očuvanje sjećanja na 
žrtve Domovinskog rata te sudjelovati u 
inicijativama koje promiču vrijednosti slo-
bode, zajedništva i mira.“ – rekao je Ister.

Dan sjećanja na žrtve Domovinskog rata i 
Dana sjećanja na žrtvu Vukovara i Škabrnje

Na Trgu kralja Tomislava večer uoči Dana 
sjećanja na žrtve Domovinskog rata i Dana 
sjećanja na žrtvu Vukovara i Škabrnje, ispred 
Gradske vijećnice tradicionalno su se okupi-
li mnogobrojni građani, članovi i pripadnici 
braniteljskih udruga te dužnosnici Grada 
Varaždina i Varaždinske županije da bi odali 
počast poginulim, preminulim te nestalim 
braniteljima i civilnim žrtvama. 

Gradonačelnik Bosilj kazao je kako je žr-
tva vukovarskih heroja vječni podsjetnik na 
vrijednost slobode i neovisnosti. 

-Hvala svim našim sugrađanima što su i 
ove godine paljenjem svijeća pokazali po-
štovanje prema onima koji su dali najviše za 
našu slobodu i hrabro stali u obranu svojih 
obitelji, svojeg grada i svoje domovine.“ – 
rekao je gradonačelnik Neven Bosilj.
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kulturna društva djelovala samo na po-
dručju slovenskog identiteta preko očuva-
nja slovenskog jezika i slovenske kulturne 
baštine. Znamo kako je za očuvanje neke 
zajednice a posebno nacionalne manjine 
potrebno mnogo više, kao što je na primjer 
osnivanje interesne djelatnosti, koja će oku-
pljati Slovence u Republici Hrvatskoj. Takvo 

Započela izgradnja nove ljevaonice MIV-a

Grade se nove hale u Gospodarskoj zoni Brezje

Javna panel diskusija „Građanska 
energija – izazovi i mogućnosti“

U organizaciji Grada Varaždina i Zaklade 
Friedrich Ebert Stiftung u srijedu se u palači 
Herzer održala javna panel diskusija o mo-
gućnostima i izazovima građanske energije 
„Građanska energija – izazovi i mogućnosti“.

Tribini su uz brojne zainteresirane građa-
ne i koordinatoricu projekta iz Zaklade FES 
Blanku Smoljan nazočili i zamjenik gradona-
čelnika i saborski zastupnik Miroslav Marko-
vić te gradonačelnik Grada Križevci Mario 
Rajn.

O primjerima građanskih inicijativa, ener-
getskih zadruga i zajednica te izazovima i 
mogućnostima govorili su Mislav Kirec iz 
Zelene energetske zadruge Sunce iz Zagre-
ba i Martina Nemčić iz Energetske zadruge 
Klik Križevci.

U okviru diskusije, Tomislav Valičević, 
pravnik i stručnjak za energetske zadruge, 
Damir Medved, potpredsjednik energetske 
zajednice Sjevernog Jadrana Sveučilišta u 
Rijeci, Mislav Kirac iz Zelene energetske za-
druge Sunce i Ivana Dubravec, savjetnica 
za energetsku učinkovitost, zaštitu okoliša i 
prostorno uređenje iz Križevaca, govorili su 

Dan otvorenih  
vrata EU projekata  
u gradu Varaždinu
U atriju Gradske vijećnice bili su izloženi 
izrađeni materijali u sklopu projekata koji 
su provedeni i koji su u provedbi na po-
dručju Grada Varaždina, a sve kako bi se 
lokalna zajednica bolje upoznala s pro-
jektima koji su pridonijeli razvoju Grada 
Varaždina.

je Udruženje za gospodarstvo Rast, kod 
kojeg želimo uz pomoć Ministarstva Repu-
blike Slovenije za gospodarstvo, turizam i 
sport te Ureda Vlade Republike Slovenije 
za Slovence u inozemstvu i po svijetu jačati 
gospodarsku moć malih poduzetnika i obrt-
nika koji žive u Hrvatskoj, no slovenskih su 
korijena.“

o gradovima koji su već prepoznali građane 
kao ključne partnere u tom procesu. Tako-
đer, mogla su se čuti prva iskustva dijeljenja 
energije unutar energetske zajednice u Hr-
vatskoj.

Damir Medved je iznio dosadašnja isku-
stva prve takve zajednice u Hrvatskoj. Di-
jeljenje energije među članovima zajednice 

biti uskoro moguće i u praksi, a ovakve 
oblike sudjelovanja građana u energetskoj 
tranziciji jako zagovara i Europska unija. 
Brojni su primjeri bili navedeni od Belgije, 
Austrije i Njemačke. Hrvatska se nažalost 
po pitanju uključenosti građana u ovakve 
procese još uvijek ne može pohvaliti veli-
kim rezultatima.

Dan bez automobila 
u Europskom  
tjednu mobilnosti
Dan bez automobila u sklopu Europskog 
tjedna mobilnosti obilježen je privreme-
nim zatvaranjem za promet Trga slobode. 
Mališani Dječjeg vrtića Varaždin iskoristili 
su taj prostor za igre, a djelatnici varaž-
dinske prometne policije također su po-
držali akciju i promotivnim materijalima i 
savjetima podučili na sigurno ponašanje.
Program Europskog tjedna mobilnosti na-
stavljen je predavanjima u Palači Herzer. 
Ivan Cvitković govorio je na temu Održiva 
mobilnost u urbanim sredinama - Inovativ-
na prometna rješenja za bolji život u Va-
raždinu, Ante Klečina na temu Taktički ur-
banizam mijenja pravila igre: Nova mreža 
javnog prijevoza koja transformira buduć-
nost Varaždina. Kristina Škrokov govorila 
je o Zelenim i održivim gradskim prosto-
rima za ugodan život i održivi promet, a 
Dražen Dretar je održao predavanje  pod 
nazivom Kamo svijet biciklira?
U Europskom tjednu mobilnosti promovi-
rana je i aplikacija CikloParking. U Varaždinu održana konferencija 

slovenskih razvojnih agencija
U organizaciji Udruge za gospodarstvo 

„Rast“, održana je poslovna konferencija na 
kojoj su nazočili državni tajnik Republike Slo-
venije na Ministarstvu za gospodarstvo, tu-
rizam i sport Dejan Židan te državna tajnica 
Republike Slovenije na Uredu Vlade Repu-
blike Slovenije za Slovence u svijetu Vesna 
Humar.

Između nazočnih bili su župan Varaždin-
ske županije Anđelko Stričak, gradonačelnik 
Varaždina Neven Bosilj, saborska zastupnica 
i predsjednica Saveza slovenskih društava u 
Republici Hrvatskoj Barbara Antolić Vupora 
te predsjednici slovenskih kulturnih društa-
va u Hrvatskoj.

Središnji dio konferencije bio je panel, 
na kojem su svoj rad predstavili predstavnik 
Slovenskog gospodarskog saveza iz Klagen-
furta Felix Wieser, direktor mađarske Razvoj-
ne agencije Slovenska krajina TamasKovacs 
te predstavnik Slovenskog provincijalnog 
gospodarskog udruženja iz Italije Andrej Šik.

Predsjednica Udruženja Rast, Lucija 
Vupora kazala je: „Do sada su slovenska 

Sastanak s predstavnicima HUP-a
Gradonačelnik Grada Varaždina dr. sc. 

Neven Bosilj održao je sastanak s pred-
stavnicima Izvršnog odbora HUP Podruž-
nice Varaždin te glavnom direktoricom 
HUP-a Irenom Weber. Predstavnici HUP 
Podružnice Varaždin s gradonačelnikom 
su razgovarali o gospodarskom stanju te 
stanju na tržištu rada u Varaždinu, s po-

sebnim osvrtom na mlade i stranu radnu 
snagu te izazovima s kojima se suočavaju. 
Gradonačelnik Neven Bosilj upoznao ih je s 
projektima Grada Varaždina i strategijama 
razvoja naglasivši kako mu je od izuzetne 
važnosti kvalitetnom i konstruktivnom ko-
munikacijom intenzivirati suradnju HUP-a i 
Gradske uprave

„Metalska industrija Varaždin ima 
dugu i bogatu povijest i Grad Varaždin se 
ponosi na ovaj veliki korak kojim je da-
nas nakon 85 godina kročila u novu eru 
svog postojanja. Varaždin se uvijek isti-
cao kao grad napretka, inovacija, a ova 
velika investicija dodatno potvrđuje našu 
poziciju kao snažnog gospodarskog cen-
tra u kojem su investitori sigurni u svoja 
ulaganja, i imaju svu podršku Grada za 
njihovu realizaciju. To pokazuje i nova 
Odluka o komunalnom doprinosu kojom 
oslobađamo investitore 50% komunal-
nog doprinosa za proizvodni dio. Nova 
ljevaonica predstavlja i korak naprijed 
u održivosti i energetskoj učinkovitosti, 
a upravo takva zelena agenda je i smjer 
Grada Varaždina.“ – rekao je povodom 
početka izgradnje predsjednik Gradskog 
vijeća Varaždina Lovro Lukavečki.

u izgradnju novih poprečnih, pristupnih ce-
sta u Gospodarskoj zoni Brezje. „Izdane su 
građevinske dozvole i predviđena sredstva 
u proračunu za sljedeću godinu. Bit će to 
cijela mreža pristupnih ulica kako bi aktivi-
rali što više atraktivnih parcela na kojima 
očekujemo nove investitore. Interes posto-
ji, već vodimo razgovore s nekoliko novih 
investitora i pripremamo potpisivanje ugo-
vora.“ 

Na jednom od ekonomski najper-
spektivnijeg gospodarskog područja u 
Hrvatskoj, prostoru Gospodarske zone 
Brezje na južnom ulazu u Varaždin, rea-
liziraju se poslovne investicije gradnjom 
novih hala. Gradonačelnik je obišao 
gradilišta  tvrtke Variosystems d.o.o., 
tvrtke S-COLOR d.o.o i tvrtke ETERLUX 
SISTEMI d.o.o. Gradonačelnik je najavio 
da Grad Varaždin sljedeće godine kreće 
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Održan 27. Međunarodni sajam 
priroda, lov, ribolov i turizam

Sporazum su uz gradonačelnika Grada 
Varaždina dr. sc. Nevena Bosilja i ravnateljice 
Pučkog otvorenog učilišta Varaždin Lane Ve-
limirović Vukalović potpisali i gradonačelnica 

Grada Varaždinske Toplice Dragica Ratković i 
načelnik Općine Maruševec Mario Klapša dok 
će ga naknadno potpisati još i Grad Ludbreg, 
Općina Trnovec Bartolovečki i Općina Vinica.

Budi IN – odaberi 
obrtničko zanimanje
Udruženje hrvatskih obrtnika Varaždin, 
već drugu godinu zaredom organiziralo 
je manifestaciju „Budi IN i odaberi obrt-
ničko zanimanje,“ na kojoj je sudjelova-
lo više od tisuću učenika osmih razreda 
osnovnih škola s područja Grada Varaždi-
na i Varaždinske županije. Cilj manifesta-
cije bio je približiti učenicima obrtnička 
zanimanja i potaknuti ih na razmatranje 
tih struka u daljnjem školovanju, a Grad 
Varaždin je za realizaciju ovog projekta 
osigurao financijsku potporu u iznosu od 
10.000 EUR.

VOOGLE konferencija 
o cloud tehnologijama 
i umjetnoj inteligenciji

Dodjela potvrda „Akademije za 
poduzetništvo 6.  „UNCONFERENCE 
7 - Ljepota u funkciji poduzetništva“

 U organizaciji POU Varaždin održana je 
panel rasprava na temu izazova i prilika u 
poslovanju i promjeni karijere, a na kojoj 
je sudjelovalo 6 varaždinskih poduzetnica 
iz područja industrije ljepote. Najavljen je 
početak 7. generacije Akademije za podu-
zetništvo koju je putem Javnog poziva iz 
lipnja 2024. godine upisalo 16 poduzetnika 

sa šireg područja grada Varaždina. Njihovo 
obrazovanje trajat će 61 nastavni sat sa za-
vršnim zadatkom na kraju. Gradonačelnik i 
ravnateljica POU-a Varaždin uručili su po-
tvrde polaznicima neformalnog programa 
obrazovanja za poduzetnike ‘Akademija za 
poduzetništvo 6.0 - Apsolutni početnici’ koji 
su prošli 166 sati nastave.

Polovicu cjelokupnog gospodarstva Va-
raždinske županije nosi upravo Grad 
Varaždin koji ima najveću zaposlenost u 
Hrvatskoj. 
Gradonačelnik Bosilj je istaknuo je važnu 
ulogu obrazovnih institucija u Varaždinu 
koje stvaraju uspješne poduzetnike, a 
najavio je kako uskoro kreće i izgradnja 
Regionalnog centra za predinkubaciju u 
pametnoj industriji zaključujući da je ula-
ganje u obrazovanje ključ i temelj gospo-
darstva Varaždina i Varaždinske županije. 
„Veliki je investicijski val u cijeloj županiji, 
a Grad Varaždin je generator rasta i razvo-
ja gospodarstva, ne samo u Varaždinskoj 
županiji već u cijeloj Hrvatskoj“. – rekao je 
gradonačelnik.

Zimska služba 
Čistoće spremna
Trgovačko društvo ČISTOĆA d.o.o. Va-
raždin spremno je za provođenje poslova 
zimske službe koja započinje danas, 15. 
studenog i traje do 15. travnja sljedeće 
godine.  Čistoća d.o.o. provodi poslove 
zimske službe  u dijelu koji se odnosi na 
čišćenje nogostupa i pješačkih zona stroj-
no i ručno te preventivno posipavanje 
solju u svrhu sprječavanja nastanka po-
ledice.
Kako bi se osiguralo normalno funkcioni-
ranje grada u zimskim uvjetima i izbjegle 
neželjene situacije koje su posljedica zim-
skih padalina i stvaranja leda, Komunalno 
redarstvo Grada Varaždina podsjeća gra-
đane da su na temelju Odluke o komunal-
nom redu  dužni od snijega i leda čistiti 
javnu površinu ispred nekretnine u svom 
vlasništvu ili posjedu.

Najstarija manifestacija u Hrvatskoj po-
svećena lovu i ribolovu, te boravku u priro-
di i turizmu, ove je godine okupila izlagače 
iz Hrvatske, Bugarske, Mađarske, Slovač-
ke i Slovenije. Predsjednik Gradskog vi-

jeća Grada Varaždina Lovro Lukavečki je 
zajedno sa direktorom Varkoma Brunom 
Isterom u petak prisustvovao otvorenju 
sajma i razgledao sve zanimljivosti koje 
sajam nudi.

Sporazum o partnerstvu u projektu „Centar kreativnih i 
kulturnih industrija Urbanog područja Varaždin“

Za javni prijevoz sedam 
novih električnih autobusa sa 
stopostotnim financiranjem

Grad Varaždin pred velikim je iskorakom 
u javnom prijevozu. -Pokrećemo novu eru 
javnog prijevoza u Varaždinu! Uspjeli smo 
„izlobirati“ sedam novih električnih auto-
busa s 100% financiranjem, čime naš grad 
postaje još zeleniji i moderniji. Uz to, od po-
četka iduće godine uvodimo novi vozni red 
s 12 polazaka dnevno, i to od 5 do 22.30, 

umjesto dosadašnjih osam. Korak po korak 
mijenjamo Varaždin na bolje, najavljuje va-
raždinski gradonačelnik Neven Bosilj povo-
dom poziv za dodjelu bespovratnog novca 
Ministarstva mora, prometa i infrastrukture 
za nabavu vozila na alternativan pogon za 
javni gradski i prigradski linijski promet. Re-
alizacija je planirana tijekom 2025. godine.

Cloud tehnologija i umjetne inteligencije 
bile su glavne teme 6. Voogle konferen-
cije održane pod pokroviteljstvom Grada 
Varaždina.
Okupljenim vodećim stručnjacima, po-
duzetnicima i inovatorima koji su dva 
dana predstavljati najnovije trendove i 
dostignuća u svijetu Cloud tehnologija i 
umjetne inteligencije obratio se zamjenik 
gradonačelnika i zastupnik u Saboru Mi-
roslav Marković.
Na konferenciji su sudjelovali stručnjaci 
iz renomiranih hrvatskih i međunarodnih 
tvrtki poput Infobipa, Specka, AWS-a, 
Maidee, Cratisa i mnogih drugih. Konfe-
rencija je jedinstvena prilika za lokalne 
poduzetnike, studente i građane da iz 
prve ruke saznaju više o najnovijim teh-
nologijama i njihovoj primjeni.

Nagrade HGK ŽK 
Varaždin Zlatna kuna
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„Folkofonija“ 
po osmi put

 U organizaciji Centra tra-
dicijske kulture (CTK), a pod 
pokroviteljstvom Grada Va-
raždina, Ministarstva kulture 
i medija RH, Središnjeg dr-
žavnog ureda za Hrvate izvan 
RH, Varaždinske županije, 
Hrvatskog društva skladatelja 
te Varkom d.o.o. održan je 8. 
Festival folklora „Folkofonija“.  
Više od 500 sudionika pred-
stavilo se glazbeno-umjetnič-
kim programom na Europ-
skom trgu, a kroz održavanje 
radionica i predstavljajući se 
na tradicijskom sajmu sudje-
lovalo jei  30-ak županijskih 
udruga.

Novi voditelj  
Zavoda HAZU 
u Varaždinu 

Gradonačelnik Grada Va-
raždina dr. sc. Neven Bosilj-
primio je novog voditelja Za-
voda za znanstveni rad HAZU 
u Varaždinu akademika Stje-
pana Ćosića i njegovog pret-
hodnika akademika Stjepana 
Damjanovića.

Deset godina sastava Biseri
Tamburaški sastav Biseri je uz brojnu publiku, koncertom u Velikoj 
koncertnoj dvorani HNK u Varaždinu, proslavio 10 godina rada.
Na obljetnici im je čestitao i poželio puno uspjeha u nastavku 
njihove glazbene priče i gradonačelnik Grada Varaždina dr. sc. 
Neven Bosilj, istaknuvši da su svojim izvedbama pokazali kako 
glazba može izliječiti i nadahnuti, a svojom hrabrošću i talentom 
pronose najbolje vrijednosti našeg društva.

Spomen ploča 
Goranu Merkašu
U poznatoj ulici slavnih,  Trash 
Walkof Fame,  varaždinski glu-
mac Zdenko Brlek otkrio je ploču 
u spomen na poznatog varaždin-
skog umjetnika, dizajnera i slika-
ra Gorana Merkaša. Festivalski 
program od čak 743 pristigla 
filma, pratio je i bogati glazbeni 
program kao i debata na temu 
trash kulture. Tradicionalno su 
dodijeljene i zlatne motorke naj-
boljima.

54. Varaždinske barokne večeri
Već tradicionalno, u varaždinskoj katedrali, koncertom Orquestra-
BarrocaCasa da Musica i Zbora HRT-a, uz sopranisticu Saru Braga 
Simöes i pod vodstvom dirigenta Laurencea Cummingsa sveča-
no su otvorene 54. Varaždinske barokne večeri. Zemlja partner je 
ove godine bila je Portugal.

U Brnu otvorena izložba slika  
iz fundusa Gradskog muzeja
U Moravskom muzeju u Brnu (Češka) u četvrtak, 7. studenoga 2024. 
otvorena je izložba slika iz bogatog fundusa Gradskog muzeja Va-
raždin pod nazivom Hrvatska likovna umjetnost 20. i 21. stoljeća iz 
zbirki GMV-a. Izložba je postavljena u palači Dietrichstein, a obu-
hvaća 68 likovnih djela, 57 slika i 11 skulptura, iz fundusa Galerije 
umjetnina čiji su autori najznačajniji hrvatski umjetnici iz 20. stoljeća 
te nekoliko aktualnih umjetnika iz 21. stoljeća.

Održan 4. Zuberfest
U Koncertnoj dvorani Hrvatskog narodnog kazališta Varaždin odr-
žan je 4. Zuberfest, festival zborskog pjevanja posvećen profeso-
ru Marijanu Zuberu, velikom varaždinskom glazbeniku, dirigentu 
i pedagogu pod pokroviteljstvom Grada Varaždina i u organizaciji 
varaždinskog zbora Kapela Paulina Warasdin.

Koncert KUD-a Hrvatskih željeznica
 U punoj koncertnoj dvorani HNK u Varaždinu održan je godišnji 
koncert svih sekcija Kulturno - umjetničkog društva Hrvatskih želje-
znica Varaždin. Uz podršku Grada Varaždina, nastupale su po prvi 
puta sve sekcije KUD-a, folklorna i tamburaška sekcija kao i puhački 
orkestar koji su svojim izvedbama oduševili sve prisutne. Uz bogat-
stvo glazbe i plesa, svojim prisustvom podršku su izrazili zamjenik 
gradonačelnika Grada Varaždina Miroslav Marković, predsjednik 
Gradskog vijeća Lovro Lukavečki i direktor Varkoma Bruno Ister.

Oskarovci u Varaždinu
Dobitnici najprestižnije svjetske filmske nagrada Oscar® Mark 
Ulano i Stuart Wilson, trostruki dobitnik Emmy-a Roland Vajs te 
najznačajniji producent filmske glazbe na svijetu Robert Townson 
prošetali su centrom Varaždina gdje su se susreli s gradonačelni-
kom dr. sc. Nevenom Bosiljem.

Bobićeva Snježna kraljica u Splitu
S glazbom varaždinskog skla-

datelja Davora Bobića, u režiji i s 
koreografijom Svebora Sečaka, 
balet „Snježna kraljica“ ostvaren 
po predlošku poznate bajke Han-
sa Christiana Andersena sve-
čano je premijerno izveden 12. 
studenoga u Hrvatskom narod-
nom kazalištu u Splitu. Velikom 
uspjehu varaždinskog skladate-
lja Davora Bobića svjedočio je i 
gradonačelnik Grada Varaždina 
dr. sc. Neven Bosilj koji je prisu-
stvovao premijeri na poziv svog 
splitskog kolege, gradonačelni-

Otkupljena slika Miljenka Stančića
Jedna od antologijskih slika 

najpoznatijeg varaždinskog sli-
kara Miljenka Stančića „Pogled 
kroz lančanu kulu ( Varaždin )“ po-
novo je u Varaždinu. Slika  s mo-
tivom varaždinske lančane kule 
tako se vratila na izvorište svojeg 
nadahnuća u Varaždin, u palaču 
Sermage, Galeriju slika GMV-

Zahvaljujući Gradu Varaždi-
nu koji je osigurao sredstva u 
proračunu ostvarena je još jed-
na akvizicija u korist Gradskog 
muzeja Varaždin, čime se utiru 
još snažniji temelji ka budućem 
Stalnom postavu zbirke djela Mi-
ljenka Stančića.

Zahvaljujući spremnosti na 
suradnju, slika je otkupljena od  
Daslava Brkića, koji već dugi niz 
godina živi i radi u Milanu u Ita-

ka Ivice Puljka. Bosilj je razgo-
varao s intendantima splitskog 
i osiječkog kazališta Vickom 
Bilandžićem  i Vladimirom Ha-
mom  te najavio gostovanje ba-
leta Snježna kraljica u Varaždinu.

Balet „Snježna kraljica“  je 
rađena u koprodukciji osječkog 
i splitskog kazališta. U splitskoj 
“Snježnoj kraljici” sudjeluje ba-
letni ansambl HNK Split, te mla-
di plesači iz Baletnog studja HNK 
i Odsjeka za klasični balet Glaz-
bene škole “Josip Hatze”, a or-
kestrom ravna maestro S. Vuger.

Krletka – premijerno u HNK u Varaždinu
Na Velikoj sceni Hrvatskog 

narodnog kazališta u Varaždinu 
premijerno je prikazana pred-
stava „Krletka“ uprizorena po 
tekstu Jeana Pireta, u režiji Kre-
šimira Dolenčića. Riječ je o djelu 

koje predstavlja vrhunac žansra 
bulevarske komedije – klasičnoj 
komediji zabune s intrigantnim 
zapletom uz slikovito prikazane 
karaktere. Postavljena je u žan-
rovski hibridnom, suvremenom 

umjetničkom kodu koji podrža-
va važnu političku temu odnosa 
prema različitim životnim izbo-
rima, a kako ističe intendantica 
Senka Bulić, predstava se pri-
marno bavi temom identiteta. 

liji. Za Zbirku Miljenka Stančića, 
ističu u Gradskom muzeju Va-
raždin, ovo djelo koje po svojem 
motivu nedostaje u zbirci GMV-a 
biti će od vrlo velike umjetničke 
vrijednosti jer upotpunjuje temu 
veduta grada Varaždin. Slika, 
ulje na platnu dimenzija 26 x 36 
centimetara, prikazuje lančanu 
kulu Starog grada kroz koju se 
nazire obris Stančićev trga s pa-
lačom Sermage.  
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Novi dječji vrtić u 
Hrašćici
Dječji vrtić u Hrašćici je deveti objekt u sa-
stavu Dječjeg vrtića Varaždin. Otvorenje 
svake nove skupine, novog objekta, značaj-
no je za grad, a najviše za male Varaždinke 
i Varaždince. Projektom su bile predviđene 
po dvije jaslične i vrtićke skupine, no potre-
be su ipak bile drugačije pa su upisane 3 ja-
slične skupine i jedna mješovita, ukupno 62 
djece. Uz europska sredstva od 650 tisuća 
eura, do ukupnog iznosa od 1,42 milijuna 
eura uključivo PDV izdvojena su sredstva iz 
proračuna Grada Varaždina. Tim sredstvi-
ma uređen je i okoliš vrtića te nabavljena 
je potrebna oprema. Gradonačelnik se po-
sebno zahvalio izvođačima radova, tvrtki 
Kontura koja je završila radove prije roka.

Veće plaće za  
DV Varaždin – novi 
Kolektivni ugovor
 „Grad Varaždin danas je u potpunosti is-
poštovao Uredbu Vlade RH i potpisao s 
Republičkim sindikatom radnika Kolektivni 
ugovor za Dječji vrtić Varaždin kojim svih 
159 zaposlenih dobivaju uvjete i plaće ka-
kve imaju zaposlenici u osnovnim školama. 
Od našeg preuzimanja upravljanja Gradom 
Varaždinom, kad je osnovica bila 770 EUR, 
povećavali smo je postepeno do današnjih 
947 EUR. Koeficijent odgajateljica bio je 
1,40, a danas je 2,01. Sretan sam što smo 
ispoštovali Uredbu, što smo osigurali sred-
stva, ali nisam sretan zbog činjenice da se 
Vlada RH u to ne želi uključiti i što donose 
Uredbu kojom prebacuju sve obveze na je-
dinice lokalne samouprave, odnosno osni-
vače, što je u ovom slučaju Grad Varaždin. 
No, mi smo odgovorni i poštujemo zakone 
ove države.“ – rekao je gradonačelnik.

Prilikom svečanosti povodom početka 
nove nastavne godine u IV. Osnovnoj školi, 
gradonačelnik je upozorio na trend smanji-
vanja broja učenika u varaždinskim osnov-
nim školama. Prije dvije godine bilo ih je 
3320, prošle 3231, a ove godine 3118. Među 
njima je bilo 344 prvašića, a prošle godine je 
upisano tridesetak učenika više – 371.  „Ima-
mo konstantni pad broja učenika kao i u cije-
loj Hrvatskoj, ali smo uspjeli zadržati sva ra-
zredna odjeljenja koja smo imali i prije. Grad 
Varaždin je osigurao preko 400 tisuća eura 
za radove na svih sedam osnovnih škola i u 
Centru Tomislav Špoljar.“ – rekao je grado-
načelnik i potom ukazao na činjenicu da u 
vrtićima nema dovoljno mjesta, a u školama 
je 200 učenika manje. U državi bi netko tre-
bao razmisliti o mogućnosti uvođenja predš-
kole u prostorima škole,  da se djeca u dobi 
od 6 godina, dakle predškolci, povežu ranije 
sa školom. U tom slučaju ne bi trebali toliko 
nadograđivati kapacitete u vrtićima. – dao je 
inicijativu gradonačelnik Neven Bosilj.

Grad Varaždin prednjači u nadstandar-
du za djecu osnovnoj školi kao što je be-

splatan produženi boravak. Od početnih 
600 učenika prije dvije godine, ove će 
godine preko 900 djece biti u besplatnom  
produženom boravku za što će Grad Varaž-
din iz proračuna izdvojiti 1,2milijuna eura.  
Grad Varaždin, kao jedini veći grad u Hr-
vatskoj, osigurava sredstva za 39 učiteljica 
u produženom boravku u punom radnom 
vremenu.

Unatoč tome što je tek danas, sa zakaš-
njenjem, ministarstvo raspisalo prijave za 
asistente u nastavi, Grad Varaždin je „na 
svoju ruku“ organizirao 71 asistenta i 5 
stručno komunikacijskih posrednika koji će 
već od danas, od prvog dana škole biti sa 
učenicima. U drugim gradovima roditelji su 
nezadovoljni jer je ministarstvo zakasnilo s 
postupkom. Mi smo to napravili mimo njih. 
– pojasnio je gradonačelnik stavljajući Grad 
Varaždin u ulogu generatora promjena u 
školstvu. Gradonačelnik je također apelirao 
da svi sudionici u prometu obrate dodatnu 
pozornost na učenike, posebno prvašiće 
ističući da sigurnost djece mora biti na pr-
vom mjestu tijekom cijele godine.

Na 15. Županijskom natjecanju 
vatrogasne mladeži 800 sudionika
 Na 15. natjecanju vatrogasne mladeži Varaždinske županije, sna-
gu i vještine odmjerilo je 800 djece i mladih. 
Uz zamjenicu župana Silviju Zagorec, na svečanosti proglašenja 
rezultata su pehare i diplome prvoplasiranim ekipama te medalje 
svim sudionicima uručili pročelnica Upravnog odjela za poslove 
gradonačelnika i Gradskog vijeća Grada Varaždina Anica Mušano-
vić, županijski vatrogasni zapovjednik Željko Nagy i predsjednik 
Vatrogasne zajednice Varaždinske županije Nedeljko Vukalović. 
Čestitke svim sudionicima, njihovim voditeljima i organizatorima 
je ispred Hrvatske vatrogasne zajednice uputio Mirko Ružić, kon-
trolor Županijskog natjecanja.

 Varaždinska VI. Osnovna škola proslavi-
la je prigodnom svečanošću  u četvrtak, 12. 
rujna 2024. 20. obljetnicu provedbe među-
narodnog programa aktivne i uspješne eko-
škole te stjecanje platinastog statusa.

Uz učenike, nastavnike i roditelje, sveča-
nosti je nazočio i gradonačelnik Grada Va-
raždina dr. sc. Neven Bosilj koji je čestitao 
na ovom velikom uspjehu ravnatelju Mariju 
Stančiću, učenicima i nastavnicima te svima 
koji su tijekom godina pridonijeli da škola 
ponese najviši platinasti status. 

35. Međunarodna konferencija CECIIS 
na Fakultetu organizacije i informatike

 Ovogodišnja tema, jubilarne 35. konferencije koja okuplja vode-
će znanstvenike iz cijelog svijetabila je „Cyber-PhysicalandEmbed-
ded Systems”, a sudionici su  iz prve ruke mogli vidjeti kako ovi 
sustavi revolucioniziraju industrije, od autonomnih vozila i tehno-
logija pametnih mreža do zdravstva i zaštite okoliša. Istraživane su 
napredne teme poput integracije umjetne inteligencije, napretka u 
IoT-u te izazovi sigurnosti u ugrađenim sustavima, pružajući jedin-
stven uvid u budućnost gdje se tehnologija besprijekorno integrira 
s stvarnim svijetom.

Održan 9. Psihošpancir
U organizaciji Društva psihologa Varaždin i Sveučilišta Sjever održan 
je 9. Psihošpancir. 
„Grad Varaždin prepoznaje važnost ulaganja u mentalno zdravlje. 
Trudimo se djelovati u tom segmentu pa smo tako zaposlili psiho-
loge u osnovnim školama koje plaćamo iz našeg proračuna čime 

Nagrađeni varaždinski učitelji
 Deset nagrađenih učitelja i učiteljica prepoznati su među najbolji-
ma prema kriterijima Ministarstva znanosti, obrazovanja i mladih. 
Ove godine među 513 nagrađenih prosvjetnih djelatnika iz cijele 
Hrvatske, nalazi se i 8 učiteljica i 2 učitelja iz varaždinskih škola.
Nagrađeni su Ivica Kolarić, Tea Pavičić Zajec i Tamara Ređep iz 
I. osnovne škole, Ljiljana Inkret – Martinčević i Dubravka Kalinić 
Lebinec iz II. osnovne škole,  Željka Hutinski i Ivana Sukačić iz III. 
osnovne škole te Nataša Narančić, Ema Štrocinger i Mario Stan-
čić iz VI. osnovne škole u Varaždinu.

smo dodatno osnažili brigu za mentalno zdravlje naših najmlađih. 
Ovaj korak je samo dio šire strategije grada u podršci mentalnom 
zdravlju i obrazovanju, a vaša prisutnost na Psihošpanciru dodatno 
potvrđuje koliko je ovo područje važno za budućnost naše zajedni-
ce.” – istaknuo je gradonačelnik

VI. osnovnoj školi platinasti status eko škole

U sedam varaždinskih 
osnovnih škola i Centru 
T. Špoljar 3.118 učenika

Sportom protiv ovisnosti – učenici se natjecali u orijentacijskom trčanju
Gradonačelnik dr. sc. Neven 

Bosilj je zajedno sa zamjenikom 
načelnika Policijske uprave va-
raždinske Daliborom Božićem te 
zamjenicom ravnatelja Zavoda 
za javno zdravstvo Varaždinske 
županije dr. Katicom Čusek Ada-
mić u Sportskoj dvorani Graber-
je uručio medalje i priznanja naj-
uspješnijim učenicima sedmih i 
osmih razreda osnovnih škola te 
učenicima prvih razreda srednjih 

škola koji su sudjelovali na natje-
canju u orijentacijskom trčanju u 
sklopu preventivnog programa 
Sportom protiv ovisnosti.

Naime, PU varaždinska u su-
radnji s Povjerenstvom za zloupo-
rabu droge i drugih oblika ovisno-
sti, Zajednicom sportskih udruga 

Grada Varaždina i Orijentacijskim 
klubom Varaždin provela je pre-
ventivni program Sportom protiv 
ovisnosti kojim je započelo obilje-
žavanje Mjeseca protiv ovisnosti. 
Preventivne aktivnosti usmjere-
ne su na suzbijanje zlouporabe 
alkohola i droge. U Varaždinskoj 
županiji tako je 120 učenika sport-
skom aktivnošću dalo svoj dopri-
nos obilježavanju Mjeseca borbe 
protiv ovisnosti.
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U sklopu Dječjeg tjedna  
- susret djece i gradonačelnika
U Gradskoj knjižnici i čitaonici „Metel Ožegović“ održan tradici-
onalni susret članova Dječjih foruma i Dječjeg gradskog vijeća 
s gradonačelnikom Grada Varaždina dr. sc. Nevenom Bosiljem.
Učenici iz svih varaždinskih osnovnih škola i Centra Tomislav 
Špoljar postavila su gradonačelniku niz pitanja zatraživši od njega 
i gradske uprave rješavanje njihovih želja i ideja. Većina pitanja 
odnosila se na sigurnost djece u prometu. 

U Dječjem vrtiću Varaždin 
projekt s naglaskom na robotiku
„Ovaj projekt će omogućiti našoj djeci stjecanje osnovnih teh-
ničkih vještina od najmlađe dobi, a odgojiteljice će moći djecu 
kroz igru i interaktivne radionice naučiti novim stvarima koje su 
zanimljive i korisne.“– rekao je gradonačelnik Grada Varaždina dr. 
sc. Neven Bosilj.

Kartohod u II. Osnovnoj školi
 Gradonačelnik Grada Varaždina dr. sc. Neven Bosilj u petak je u pro-
storijama II. osnovne škole Varaždin zajedno s ravnateljicom Sanjom 
Posavec predstavio kartohod, digitalnu ortofotokartu grada Varaždi-
na postavljenu na pod škole.
Državna geodetska uprava već duži niz godina provodi projekt po-
stavljanja kartohoda u školama kako bi promovirala kartografiju, ali 
i pridonijela edukaciji učenika s obzirom na to da je riječ o izvrsnom 
nastavnom pomagalu koje učenicima kroz igru i istraživanje pomaže 
usvojiti osnovne tehnike snalaženja u prostoru bez modernih po-
magala te njima, ali i nastavnicima i roditeljima omogućava bolje 
upoznavanje kraja u kojem žive.
Ortofotokarta je izrađena metodom aerofotogrametrijskog snima-
nja, a na temelju službenih podataka DGU-a, u mjerilu 1:1000 i di-
menzija 8×3.5 metara.

Katolička osnovna škola sv. 
Uršule obilježila 10 godina rada
 Katolička osnovna škola Svete Uršule proslavila je 10. obljetnicu 
škole. Na svečanosti koja se održala u Velikoj koncertnoj dvorani 
HNK u Varaždinu, u ime gradonačelnika Grada Varaždina dr. sc. 
Nevena Bosilja, prisustvovala je pročelnica Upravnog odjela za 
društvene djelatnosti Danijela Vusić.

Dodijeljene nagrade „Veliko srce 
Varaždina“  za 2024. godinu
Nagrađeno je 15 pojedinaca, među kojima je 12 djece i 3 odrasle 
osobe.
Plakete su dobitnicima uručili predsjednica Dječjeg gradskog vi-
jeća Bella Sedlar i predsjednik Gradskog vijeća Grada Varaždina 
Lovro Lukavečki, uz prisutnost pročelnice Upravnog odjela druš-
tvenih djelatnosti Grada Varaždina Danijele Vusić, koordinatorice 
Dubravke Novak te ostalih dječjih gradskih vijećnika.
Dobitnici nagrade „Veliko srce Varaždina 2024.“ su:Centar Tomi-
slav Špoljar: Teo Pajek; I. OŠ: Neva Cmrečki, Luka Žganec Car; II. 
OŠ: Ana Barta, Ivano Mešin, Martina Dugonjić (odrasla osoba); 
III. OŠ: Eva Sokol; IV. OŠ: Matej Čovran; V. OŠ: Matea Zeljko, 
Lidija Plantić Tomašić (odrasla osoba); VI. OŠ: Filip Rančić, Miša 
Ledenko; VII. OŠ: Iva Tuđan, Emili Kresonja; DGV: Nenad Kumrić 
(odrasla osoba)

45. rođendan vrtića Gortanova
Dječji vrtić “Varaždin” objekt Gortanova proslavio je 45 godina rada 
te su tim povodom organizirane različite aktivnosti i druženja za dje-
cu, roditelje i bivše zaposlenike vrtića. Proslavi se odazvao i grado-
načelnik Grada Varaždina dr. sc. Neven Bosilj. 
Pozdravne riječi svim prisutnima su, uz gradonačelnika, uputile 
i ravnateljica Dječjeg vrtića Varaždin Helena Vidović te voditeljica 
objekta Gortanova, Marina Babić. 
Gradonačelnik je čestitao svim zaposlenicima i zahvalio na vrijed-
nom radu i trudu kojeg ulažu sve ove godine, a ovom je prilikom 
najavio i dogradnju vrtića u Gortanovoj, što će zasigurno razveseliti 
mnoge roditelje i djecu.
“Grad kontinuirano ulaže u sve naše vrtiće, pa tako i u Gortanovoj. 
Ovdje smo napravili potpuno novu, modernu kuhinju te se jela po 
Healthy meal standardu u Gortanovoj spremaju i za vrtiće Trako-
šćanska i Hrašćica. Imamo i nova igrala u dvorištu vrtića. No, veliki 
iskorak za ovaj vrtić slijedi iduće godine u jesen, kada idemo u do-
gradnju vrtića da bi povećali njegove kapacitete. Razmišljamo plan-
ski, budući da u Ulici Ivana Nepomuka Petrovića gradimo novo POS 
naselje i doći će u ovaj kvart puno mladih obitelji s djecom. Tražili 
smo sredstva za dogradnju putem natječaja ministarstva, ali ako i ne 
dobijemo sredstva, financirat ćemo dogradnju kroz kredit.” - rekao 
je gradonačelnik. 

Gradske stipendije novoj generaciji 
varaždinskih studenata i učenika

Varaždinskim studentima i 
učenicima uručeni su ugovori 
o stipendiranju na svečanosti u 
Hrvatskom narodnom kazalištu 
u subotu 23. studenoga 2024. 
Ugovore im je uručio gradona-
čelnik Grada Varaždina dr. sc. 
Neven Bosilj uz asistenciju Da-
nijele Vusić, pročelnice UO za 
društvene djelatnosti koji je oba-
vio posao  opsežne procedure i 
pripreme dokumentacije.

Na početku uručenja grado-
načelnik Bosilj obratio se dobit-
nicima stipendija, ali i njihovim 
roditeljima:

Drago mi je što imamo puno 
mladih ljudi koji studiraju, pogo-
tovo onih koji uče ili studiraju za 
deficitarna zanimanja. Ove go-
dine dodijelit ćemo 613 stipen-
dija, 95 za učenike i 523 stipen-
dije studentima. Stipendije smo 
povećali za deset posto. – rekao 
je gradonačelnik i dodao: Bitno 

Pilot projekt  
„Djeca – čuvari baštine“
Grad Varaždin je u suradnji s osnovnim školama čiji je osnivač i 
Društvom turističkih vodiča i pratitelja Varaždin, proveo pilot pro-
jekt „Djeca-čuvari baštine“. 
Cilj pilot projekta bio je učenike trećih razreda osnovnih škola, 
upoznati s nastankom grada, izmjenama kroz povijesna razdoblja, 
istaknuti njegovu važnost u hrvatskoj i svjetskoj kulturnoj baštini.
Nakon turističkih obilaska učenika po Grada Varaždinu i upozna-
vanju s njegovom poviješću, u prostoru II. osnovne škole Varaž-
din održan je kviz znanja, gdje su sudjelovale ekipe od četiri člana 
učenika iz svake pojedine škole. 
Na temelju prikupljenih znanja iz turističkih obilaska po Gradu Va-
raždinu, svaka je škola izradila jedan zajednički plakat svih učenika 
trećih razreda te škole. Svih sedam plakata škola biti će izloženo u 
predvorju Gradske knjižnice i čitaonice „Metel Ožegović Varaždin.

je da će se stipendije za deseti, 
jedanaesti i dvanaesti mjesec 
isplatiti početkom prosinca, od-
mah negdje oko dana Grada 
Varaždina. Dobit ćete odmah tro-
struki iznos, a od siječnja će se 
isplaćivati mjesečno. Želim vam 
puno uspjeha u školovanju te da 
se vratite i ostanete živjeti i raditi 
u Varaždinu. – poručio je grado-

načelnik objasnivši da Varaždin 
ima najveću stopu zaposlenosti 
u Hrvatskoj te da dolazi sve više 
stranih radnika: Nažalost puno 
mladih je otišlo  iz Hrvatske, na-
dam se da to neće biti slučaj sa 
vama i da ćete nakon školovanja 
u Varaždinu naći dobre poslove i 
dobiti dobra radna mjesta. – po-
želio je gradonačelnik Bosilj. Po 

postojećim ugovorima stipendije 
će nastaviti primati 299 stipendi-
sta, dok je 319 novih stipendista 
potpisalo ugovore o stipendira-
nju.  Grad Varaždin je u tu svrhu 
ukupno izdvojio 522.000,00 eura. 
Najniži iznos za učeničke stipen-
dije iznosi 56 EUR mjesečno, a 
najviši 97 EUR mjesečno. Za stu-
dentske stipendije najniža stipen-
dija iznosi 57 EUR mjesečno za 
studente koji studiraju u Varaždi-
nu i Čakovcu, a najviša 100 EUR 
mjesečno. Za studente koji stu-
diraju izvan Varaždina i Čakovca 
najniži iznos stipendije iznosi 110 
EUR mjesečno, a najviši 153 EUR 
mjesečno.

Uz stipendije, 341 učenik i 
student će primati sredstva za 
sufinanciranje troškova prijevoza 
u visini od 20 eura mjesečno tije-
kom 9 mjeseci (kao i stipendije) 
te je u tu svrhu iz gradskog pro-
računa izdvojeno još 57.000 EUR

Obilježen Svjetski dan djece
Povodom Svjetskog dana djece koji se obilježava svake godine 

20. studenoga, ZIPKA Udruga udomitelja za djecu i mlade Varaž-
dinske županije organizirala promotivni štand posvećen pravima 
svakog djeteta na odrastanje u obitelji i važnosti udomiteljstva. 
Na štandu su se građani kroz informativne materijale i interak-
tivne sadržaje upoznali s udomiteljstvom i značajem obitelji za 
svakog pojedinca. Pozornost je bila usmjerena na „Drvo života“, 
inspirativni prikaz dječjih želja za obitelji i domom, na kojem su 
se našle dirljive poruke djece koja maštaju o ljubavi, sigurnosti i 
podršci koju samo obitelj može pružiti.
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10. sjednica Povjerenstva za 
umirovljenike i starije osobe

10. sjednicu Povjerenstva otvorio je predsjednik Povjerenstva 
Vladimir Kozjak, a prisustvovali su članovi Nevenka Kobal, Damir 
Laljek, Andreja Bobek, Karmen Gumbas, Štefanija Babić Horvat, 
Branimir Mihalinec i Sandra Mintas.

Povjerenstvo za umirovljenike i starije osobe podržalo je odlu-
ku gradonačelnika Grada Varaždina dr. sc. Nevena Bosilja o isplati 
„božićnica“ za umirovljenike čija ukupna mirovinska primanja za 
rujan 2024. godine iznose do 500,00 eura, korisnicima nacional-

Obilježen Dan starijih osoba
 Više od 200 sudionika mimohoda povodom obilježavanja 

Međunarodnog dana starijih osoba zastalo je pred vijećnicom, 
zapjevalo i zaplesalo.

U ime Grada Varaždina čestitku povodom Međunarodnog 
dana starijih osoba uputio im je zamjenik gradonačelnika i zastu-
pnik u Hrvatskom saboru Miroslav Marković pokazavši puno ra-
zumijevanje za zahtjeve i probleme starijih osoba i umirovljenika.

Po osmi put natjecali se  
vatrogasci Varaždinske županije

 Na natjecanju je sudjelovalo 60 ekipa, s ukupno više od 600 na-
tjecatelja. Operativni vatrogasci i odrasli članovi dobrovoljnih vatro-
gasnih društava s područja Varaždinske županije stariji od 16 godina 
bili su raspodijeljeni u 5 natjecateljskih kategorija u muškoj i ženskoj 
konkurenciji (muški A, muški B, žene A, žene B i profesionalne va-
trogasne postrojbe B).

Pobjedničko mjesto u kategoriji “Muški A” pripalo je DVD Šće-
panje, drugo mjesto DVD Donji Kneginec, a treće mjesto DVD Lud-
breg, dok su u muškoj B kategoriji prvo mjesto osvojili DVD Šćepa-
nje, drugo mjesto DVD Varaždin, a treće mjesto pripalo je DVD Novi 
Marof. Prvoplasirane u ženskoj A kategoriji bile su DVD Šćepanje, 
drugo mjesto osvojile su DVD Donji Kneginec, a na trećem mjestu 
su DVD Ludbreg. U kategoriji “Žene B” pobjednice su DVD Biškupec, 
drugoplasirane DVD Leskovec, a na trećem mjestu su vatrogaskinje 
iz DVD Šćepanje.

Po tri najbolja odjeljenja u svakoj kategoriji izborili su sudjelova-
nje na 9. Državnom natjecanju vatrogasaca koje će se održati tije-
kom 2025. godine.

16. memorijalna utrka u 
spomen na poginule iz 
104. brigade ZNG
 U organizaciji 
DŠR – Poljana 
Biškupečka i 
udruge 104. 
brigade ZNG 
u nedjelju se 
održala utrka 
u spomen na 
poginule pripadnike 104. brigade ZNG. Okupljanju 
kod Sportskog centra Poljane Biškupečke gdje je 
bio i start utrke, pridružili su se predsjednik Grad-
skog vijeća Grada Varaždina Lovro Lukavečki, di-
rektor Varkoma Bruno Ister, predsjednik Uprave 
Janafa Stjepan Adanić te brojni članovi Udruge i 
trkači.
86 trkača trčalo je kroz Jalkovec i Biškupec, do Uli-
ce Ivana Mažuranića i Zagrebačke ulice te natrag u 
Poljanu Biškupečku.

U Varaždinu održan nacionalni 
skup o beskućništvu
 Varaždin i Čakovec bili su domaćini 18. nacional-
nog susreta o beskućništvu. Varaždinska Udru-
ga „Novi put“ tim je povodom na Trgu kralja To-
mislava u Varaždinu postavila štand na kojem se 
obilježava Svjetski dan beskućnika. Organizatore i 
njihove goste iz četrnaest udruga koje su članice 
Hrvatske mreže beskućnika posjetio je i gradona-
čelnik Grada Varaždina dr. sc. Neven Bosilj koji je 
ujedno i pokrovitelj ovog susreta zajedno s grado-
načelnicom Čakovca.

Zajednica udruga HVI-
DRA Varaždinske župa-
nije promocijom knjige 
„Sunce poslije kiše“ obi-
lježila je 30 godina djelo-
vanja hrvatskih vojnih in-
valida Domovinskog rata 
s područja Varaždinske 
županije.

Svečana podjela 
zahvalnica višestrukim 
darivateljima krvi

Gradsko društvo Crvenog križa Varaždin i ove 
je godine obilježilo Dan dobrovoljnih davatelja krvi 
svečanom podjelom zahvalnica višestrukim dari-
vateljima krvi u znak zahvale na dugogodišnjem 
darivanju krvi i promicanju darivanja krvi u gradu 
Varaždinu i Varaždinskoj županiji. Na ovogodišnjoj 
svečanoj podjeli, koja se održala u petak u restora-
nu River pub, gotovo 100 darivatelja krvi primilo je 
zahvalnice koje su im uručile predsjednica GDCK 
Varaždin Branka Rodek i ravnateljica GDCK Varaž-
din Sandra Mintas te pročelnica Upravnog odjela 
za društvene djelatn

Proslava 20. godišnjice rada 
Doma za žrtve obiteljskog 
nasilja „Utočište Sv. Nikola“

Izložba Društva arhitekata Varaždin  
 Na Europskom trgu, pod pokroviteljstvom Grada Varaždina po-

stavljena je bijenalna izložba Društva arhitekata Varaždin (DAV) ko-
jom DAV prikazuje najnovije dosege u pristupu lokalne arhitekture, 
urbanizma i dizajna.

Izložbu je uz predsjednicu Društva arhitekata Janju Ivanec otvorio 
gradonačelnik Grada Varaždina dr. sc. Neven Bosilj, a događanju je 
nazočio i predsjednik Gradskog vijeća Lovro Lukavečki.

ne mirovine, osobama s invaliditetom koje su korisnici osobne 
invalidnine, korisnicima inkluzivnog dodatka prve, druge i treće 
razine inkluzivnog dodatka koji su u evidenciji u rujnu Zavoda za 
socijalni rad – Područnog ureda Varaždin i osobama koje imaju 
status nezaposlene osobe s invaliditetom u evidenciji Regional-
nog ureda HZZ Varaždin, a imaju prebivalište na području Grada 
Varaždina. Božićnica će iznositi 50 eura. Svi podaci dobiveni su 
po službenoj dužnosti od HZMIO Zagreb, Zavoda za socijalni rad 
–područnog ureda Varaždin i Regionalnog ureda HZZZ- Područ-
ni ured Varaždin. Riječ je o 4358 umirovljenika i 1033 korisnika 
osobne invalidnine prema popisu Hrvatskog Zavoda za socijalni 
rad - Područnog ureda Varaždin,

30 godina Zajednice  
udruga HVIDRA Varaždinske županije

U hotelu Park Boutique priređena je 
svečana proslava 20. godišnjice rada 
Doma za žrtve obiteljskog nasilja „Uto-
čište Sv. Nikola.“ Uz ravnateljicu Doma 
za žrtve obiteljskog nasilja Irenu Mađa-
rić nazočili su gradonačelnik Grada Va-
raždina dr. sc. Neven Bosilj, pročelnica 
Upravnog odjela društvenih djelatnosti 
Danijela Vusić, voditeljica Odsjeka za 
civilno društvo, mlade i socijalnu skrb 
Andreja Bobek i Bruno Ister, direktor 
varaždinske gradske tvrtke Varkom.

- Danas se nakon 20 godina rada ove 
ustanove, trebamo prisjetiti svih koji su 
prošli kroz vrata Doma i tamo pronašli 
sigurnost, podršku i priliku za novi po-
četak. Dom je osnovan 2004. godine 
zahvaljujući Zakladi solidarnosti i Cari-
tas biskupiji Varaždinske županije da bi 
naši sugrađani dobili mjesto i utočište u 
kojem su se mogli osloniti na Vas i Vaše 
djelatnike kad je bilo najteže. Posebno 
zahvaljujem nesebičnim i požrtvovnim 
djelatnicima Doma jer rade vrlo težak, 
odgovoran posao i uvijek su u službi 
drugih. Zahvaljujući njima, ovaj Dom je 
postao mjesto gdje ljudi pronalaze mir, 
sigurnost i vjeru u sebe. Grad Varaždin 
uvijek će pružati podršku kako bismo 

zajedno stvarali sigurno okruženje za 
svakog našeg sugrađanina. Obiteljsko 
nasilje nije samo privatan problem po-
jedinca već jedan od najvećih društve-
nih problema našeg vremena. Priznanje 
je prvi korak rješenju problema, a naša 
je zadaća suprotstaviti se i boriti se za 
društvo u kojem će svaki građanin biti 
siguran, a nasilje se neće tolerirati“ – 
rekao je gradonačelnik dr. sc. Neven 
Bosilj i čestitao 20 godina rada i posve-
ćenosti najranjivijim sugrađanima.

-Hvala Vam što nas već 20 godina 
učite, savjetujete, pomažete i podržava-
te materijalno, moralno i na sve druge 
načine jer bez vas ne bismo mogli. Na-
dam se da ste svi danas kada ste ulazili 
dobili svog anđela čuvara koje su izra-
dile naše korisnice i djelatnice da Vas 
čuva kao što ste i Vi nas sve ove godi-
ne. U Domu je bilo teških dana , lijepih 
dana, bilo je smijeha, bilo je suza bio 
je život. Naše Utočište možda nije naj-
luksuznije mjesto na svijetu ali ima ono 
najvažnije,  srce i dušu i to osjete svi 
koji dođu kod nas. – rekla je ravnateljica 
Doma za žrtve obiteljskog nasilja.

U proteklih 20 godina rada ustanove 
smješteno je čak 975 korisnika
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 Na igralištu Nogometnog kluba „MLA-
DOST“ Varaždin u Biškupcu zamijenjena je 
dotrajala, novom, suvermenom LED rasvje-
tom igrališta s novom i suvremenom led ra-

svjetom čime su stvoreni još bolji uvjeti za 
treniranje oko 120 članova nogometnog klu-
ba „MLADOST“ i nogometnog centra „KNE-
GINEC-BIŠKUPEC 2022“.

Prijem za svjetsku vice 
prvakinju A. Mlinarić
Gradonačelnik dr. sc. Neven Bosilj ugostio 
je u Gradskoj vijećnici svjetsku viceprvaki-
nju Amandu Mlinarić kako bi joj čestitao na 
osvojenoj srebrnoj medalji na Svjetskom 
streličarskom prvenstvu u Lac la Bicheu u 
Kanadi koje se održalo od 16. do 22. rujna 
2024. u najzahtjevnijoj streličarskoj discipli-
ni, fieldu – poljskom streličarstvu. Prijemu 
su prisustvovali predsjednik Varaždinskog 
streličarskog kluba i Amandin otac Tomi-
slav Mlinarić te voditelj Odsjeka za sport i 
rekreaciju Grada Varaždina Dražen Cesar.

Obilježen dan multiple skleroze
 Društvo multiple skleroze Varaždinske županije u suradnji sa 

Savjetom za zdravlje Varaždinske županije i ove je godine jav-
nozdravstvenom akcijom na Franjevačkom trgu obilježilo Naci-
onalni dan multiple skleroze, koji se od 2015. godine obilježava 
26. rujna, prema odluci Hrvatskog sabora. Ovim danom članovi 
Društva žele ukazati na važnost života osoba oboljelih od multiple 
skleroze i njihovo mjesto u zajednici.

Varaždinski sportski savez gluhih  
– 70 godina neprekidnog rada

Svečanom obilježavanju 70. obljetnice nazočio je gradona-
čelnik Grada Varaždina dr. sc. Neven Bosilj. Povodom svečanog 
obilježavanja 70. obljetnice, predstavljena je monografija „Gluhi 
sportaši – dragulj hrvatskog sporta koja je tom prilikom uručena 
gradonačelniku Nevenu Bosilju.

Dan ružičaste vrpce – podrška 
Varaždina prevenciji raka dojke

Udruga žena ope-
riranih na dojku 
Mammae klub Varaždin 
sugrađanima su podi-
jelile ružičaste vrpce i 
edukativne letke kojima 
se ukazuje na važnost 
prevencije u ranom ot-
krivanju raka, zaštitne 
mjere, znakove bolesti, 
metode otkrivanja raka 
dojke i pomoći obolje-
lim osobama.

Snoezelen 
senzorna soba

 U sklopu obilježavanja 
Dječjeg tjedna i Svjetskog 
dana mentalnog zdravlja u 
prostorijama Društva “Naša 
djeca” Varaždin, u Graber-
ju, je 10. listopada otvorena 
Snoezelen senzorna soba, 
a otvorenju je nazočila pro-
čelnica Upravnog odjela za 
društvene djelatnosti Grada 
Varaždina Danijela Vusić.

18. Sportski susret triju gradova – 
Lendave, Zalaegerszega i Varaždina

„Trofej grada Varaždina“
Plesno natjecanje Trofej grada Varaždina 

okupilo je više od 600 sudionika, od najmla-
đih (mlađi od 9 godina) do najstarijih (stariji 
od 55) iz Hrvatske, Bosne i Hercegovine, 
Slovenije, Srbije, Slovačke, Mađarske, Ita-
lije, Ukrajine, Nizozemske, Rumunjske, Bu-
garske, Austrije i San Marina.

Obilježena 25. godišnjica udruge 
Mammae klub Varaždin i rada 
predsjednice Marije Hrašćanec

U vatrogasnom domu u Biškupcu u subotu je svečano obilježe-
no 25 godina rada udruge Mammae klub Varaždin – udruge žena 
oboljelih od bolesti dojke i 25 godina humanitarnog rada predsjed-
nice Marije Hrašćanec na čelu Mammae kluba Varaždin. Veliku po-
dršku na obilježavanju ovih dviju značajnih obljetnica u ime Grada 
Varaždina dali su gradonačelnik Grada Varaždina dr. sc. Neven Bo-
silj, zamjenik gradonačelnika Grada Varaždina i saborski zastupnik 
Miroslav Marković, predsjednik Gradskog vijeća Lovro Lukavečki u 
društvu direktora Varkoma, gospodina Brune Istera.

Predsjednica udruge Marija Hrašćanec prigodnim je govorom 
pozdravila sve goste i ispričala o povijesti osnutka udruge te djelo-
vanje u svih 25 godina koje je bilo teško sastaviti u par rečenica, a 
navela je projekte i programe koje udruga redovito provodi.

Gradonačelnik Varaždina dr. sc. Neven Bosilj čestitao je člani-
cama, a osobito Mariji Hrašćanec koja je „alfa i omega“ ove važne 
udruge, na svih 25 godina djelovanja i svom njenom doprinosu u 
društvu. „Rak dojke jedan je od najčešćih karcinoma kod osoba žen-
skog spola zato je vrlo važno raditi redovite samopreglede i odazvati 
se svim preventivnim pregledima koji su ključni za rano otkrivanje 
promjena ili mogućih problema.“ – rekao je gradonačelnik Bosilj i 
najavio kako je predloženo da se na svečanoj sjednici Grada gos-
pođi Hrašćanec dodijeli javno priznanje, Nagrada za životno djelo.

Članovi AK Sloboda, Jana Koščak i Roko 
Farkaš, na nedavnom juniorskom SP u atle-
tici u Limi okitili su se naslovima svjetskih 
prvaka, Jana u Sedmoboju i Roko u skoku 
u dalj. Za njih je u Varaždinu organiziran do-
ček. Grad ih je nagradio sa po 5.000 €, a nji-
hovog trenera Partika Košćaka s 2000€.

Svjetske juniorske prvake u atletici Janu 
Koščak i Roka Farkaša za njihov izniman 
uspjeh s po 1000 eura nagradila je i Zaklada 
za razvoj kvalitetnog sporta Grada Varaždina.

Jana Košćak i Roko Farkaš – svjetski prvaci

U organizaciji Zajednice sportskih udru-
ga Grada Varaždina, pod pokroviteljstvom 
Grada Varaždina, u četvrtak je održan 18. 
Sportski susret triju gradova – Lendave, Za-
laegerszega i Varaždina. Tim su se povodom 
u sportskoj dvorani „Varaždin” u Graberju 
okupili svi sudionici, učenici srednjih škola, 
nakon čega se u dvorani u Graberju održalo 
natjecanje u odbojci za djevojke, dok se u 
Gradskoj sportskoj dvorani „Arena” Varaž-
din održalo natjecanje u kuglanju za djevojke 
i mladiće.

Nagradu su im predali predsjednik Za-
klade Tomislav Jelenski i upravitelj Zaklade 
Dragutin Posavec.

Udruga Đuro Kulčar također je ovom pri-
godom nagradila sportaše, a nagradu su im 
na zajedničkom druženju uručili predsjednik 
udruge Josip Tot i dopredsjednik Ivan Pinta-
rić. Svečanosti su prisustvovali i zamjenik 
gradonačelnika Grada Varaždina i saborski 
zastupnik Miroslav Marković te predsjednik 
Gradskog vijeća Lovro Lukavečki.

Nova LED rasvjeta na nogometnom 
igralištu NK Mladost Varaždin u Biškupcu

Pomoć za novu 
zgradu ZJZ

Iako zdravstvo formalno nije 
u nadležnosti gradova, Grad Va-
raždin kontinuirano podržava i 
prepoznaje kvalitetne županijske 
projekte. Tako će Grad Varaždin, 
za izgradnju zgrade ZJZ Varaž-
dinske županije oslobađanjem 
plaćanja komunalnog doprinosa, 
donirati 255.898,08 eura.

Donacija Domu zdravlja 
Dom zdravlja Varaždinske žu-

panije primio je od Grada Varaž-
dina novčanu donaciju u iznosu 
od 2.661,26 eura za kupnju trakica 
za mjerenje masnoće u krvi i be-
skontaktnih toplomjera te kupnju 
kreveta s antidekubitalnim madra-
cem za palijativne bolesnike. 
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UKRATKO

Klimatske promjene kojima svakodnevno 
svjedočimo ostavljaju dubok trag na zelenilu 
u gradovima, a groblja nisu iznimka. Suše, ek-
stremne temperature i sve rjeđe kiše iscrpljuju 
biljke, čineći ih ranjivima na bolesti i štetnike. 
Posljedice su vidljive golim okom: uvenulo li-
šće, suhe grane i oslabljena vitalnost.

PROBLEMI S TUJAMA TRAJU VEĆ 
GODINAMA

Varaždinsko Gradsko groblje proteklih se 
desetljeća suočava s problemom propada-
nja zelenila, najviše Thuje occidentalis koja 
je prevladavajuća vrsta. Tuje, nekada ponos 
varaždinskog posljednjeg počivališta, polako 
gube svoj vitalitet i propadaju, a uzroci ovog 
problema su kompleksni i nisu od jučer. Prvi 
znakovi upozorenja uočeni su još 2004. godi-
ne. Stručne analize pokazale su da su tuje u 
starom dijelu dosegle kraj svog životnog vije-
ka, da su bile posađene s nedovoljno prosto-
ra za rast i razvoj te su podložne napadu štet-
nika. No, situacija se pogoršala posljednjih 10 
godina, kada su klimatske promjene dodatno 
oslabile ove već izmučene biljke.

ISTRAŽIVANJA OTKRILA UZROKE 
PROPADANJA TUJA

Kako bi se suočili s ovim izazovom, Par-
kovi su proveli opsežna istraživanja. Analizi-
ralo se tlo, navodnjavanje, korijenje i biljno 
tkivo. Uključeni su i stručnjaci iz različitih 
područja koji su zaključili da sušenje tuja 

rezultate uz najniže troškove i uz najmanje 
tehničke probleme u izvedbi. Testirat će se 
različiti scenariji revitalizacije tla, radit će se  
inokuliranje tla pripravkom na bazi Tricho-
derma atrobrunneum, fitopatološki tretman 
grmova tuja mineralnim uljem i gljivom 
Beauveria bassiana te folijarni tretman po-
boljšivačima zdravstvenog stanja stabala. 
Sukladno preporukama stručnjaka testirat 
će se  sadnice tuja iz različitih proizvodnja 
ali i sadnja novih vrsta Juniperus comunis 
„Hibernica“ i Chamaecyparis lawsoniana 
„Columnaris“. Cilj je utvrditi koja vrsta bolje 
podnosi stanišne uvjete u revitaliziranom tlu 
obogaćenom raznim biološkim komponen-
tama i kako će se nove vrste uklopiti u sa-
dašnju krajobraznu sliku groblja.

Važno je naglasiti da je očuvanje zelenila 
na groblju dugotrajan proces. Ne očekuju se 
brzi rezultati, ali gradska komunalna tvrtka 
Parkovi je odlučna pronaći najbolje rješenje 
za ovaj izazov. Radi se o živim organizmima 
koji se prilagođavaju novim uvjetima.

PROBLEM NIJE OGRANIČEN 
SAMO NA VARAŽDIN

Ovakav scenarij nije ograničen samo na 
varaždinsko groblje. Slični problemi s živica-
ma tuja javljaju se diljem Hrvatske, što uka-
zuje na opći problem povezan s klimatskim 
promjenama i štetnicima te na potrebu za 
zajedničkim naporima u suzbijanju njihovih 
posljedica.

 U parku Graberje održan je prvi va-
raždinski Festival stabala. Riječ je o 
projektu koji je pokrenulo gradsko ko-
munalno poduzeće Parkovi, povodom 
osvajanja nagrade Europski grad staba-
la (European City oftheTreesAward). Cilj 
ovih kreativnih iznenađenja je podsjetiti 
građane da su stabla živa bića, naši ze-
leni sugrađani, koja značajno pridonose 
ugodnijem i zdravijem životu u gradu. 
Nakon što su uredili svoje stabloteke, 
mališani iz 15 dječjih vrtića i osnovnih 
škola okupili su se u parku Graberje koji 

Humanitarna 
manifestacija „Bez 
zelja nema veselja“ 
uspješno održana 
15. put
Na varaždinskom placu održala 15. huma-
nitarna manifestacija „Bez zelja nema ve-
selja“. Uz gradonačelnika Grada Varaždina 
dr. sc. Nevena Bosilja i direktoricu Gradske 
tržnice Željku Vincek Strugar, manifestaci-
ju su podržali brojni posjetitelji. 
Ovaj tradicionalni događaj, koji slavi varaž-
dinsko zelje kao zaštićeni proizvod našeg 
kraja, istovremeno promovira važnost po-
maganja i podržavanja lokalne zajednice.
Gradonačelnik Bosilj pohvalio je organiza-
tore i naglasio važnost ovakvih događanja.
-Na placu uvijek se događa nešto zanimlji-
vo, a spoj gastronomije i humanitarnog 
djelovanja izuzetno je vrijedan. Posebno 
me raduje što prihod ide za unapređenje 
obrazovanja mladih kuhara. rekao je Bosilj  
te zahvalio organizatorima, Gradskoj tržni-
ci Varaždin, Županijskom savezu poljopri-
vrednih udruga, PPP Cafuk i svima koji su 
osigurali uspjeh manifestacije.

Umjetničko izdanje 
varaždinske heljde
Varaždinska heljda, simbol varaždinske 
gastronomije i poljoprivredne tradicije do-
bila je svoju umjetničku instalaciju u Pro-
lazu Marijana Zubera, nakon klipiča, zelja 
i bučinog ulja.
Uz gradonačelnika Varaždina dr.sc. Nevena 
Bosilja, direktoricu Turističke zajednice gra-
da Varaždina Jelenu Toth, članice ocjenji-
vačkog suda te autoricu instalacije Snježa-
nu Pokos-Vujec, predstavljanju su, između 
ostaloga, nazočili i zamjenik varaždinskog 
gradonačelnika Miroslav Marković, pro-
čelnik Upravnog odjela za poljoprivredu i 
zaštitu okoliša Varaždinske županije dr.sc. 
Dragutin Vincek, voditeljica Područne služ-
be za stručnu podršku u Ministarstvu po-
ljoprivrede  – područne jedinice Varaždin 
dr.sc. Mara Bogović, te Tamara Šabić i Da-
rio Pocedulić iz OPG-a Pocedulić.

Održan prvi Festival stabala

je ujedno i stanište kestena s prirodnim ha-
bitusom krošanja, kakvih je malo po urba-
nim sredinama u Hrvatskoj.

Klimatske promjene ostavljaju traga 
na zelenilu, a groblja nisu iznimka

Milčetićeva postaje zelena – 
kreće krajobrazna transformacija

U ulici Ivana Milčetića započelo s s kra-
jobraznim uređenjem. Bit će zasađeno 18 
autohtonih stabala, 41 grm te 166 ukra-
snih trava što će ovoj prometnoj ulici dati 
novu, zelenu dimenziju. 

Dio je to većeg projekta „Varaždin pod 
krošnjama“ koji je financiran na temelju 
prijave na Javni poziv za neposredno su-
financiranje provedbe mjera prilagodbe 
klimatskim promjenama u svrhu jačanja 
otpornosti urbanih sredina koji je obja-
vio Fond za zaštitu okoliša i energetsku 
učinkovitost (FZOEU). Gradu Varaždinu 
odobreno je 80-postotno sufinanciranje 
u iznosu od 313.244,20 eura (s PDV-om) 
za ukupni projekt ozelenjivanja grada 
„Varaždin pod krošnjama“ dok je za krajo-
brazno uređenje Milčetićeve ulice od tog 
iznosa odobreno 21.222,28 eura. Radove 
će izvesti gradsko poduzeće Parkovi. Po-
četak sadnje podržali su gradonačelnik 
Grada Varaždina dr. sc. Neven Bosilj, za-
mjenik gradonačelnika Miroslav Marković 
i Jelena Sekelj, direktorica Parkova.

Gradonačelnik dr. sc. Neven Bosilj ista-
knuo je važnost projekta „Varaždin pod 
krošnjama“ koji je jedan od zelenih pro-
jekata ove gradske uprave koji odgovara 
na potrebe zelene tranzicije u Varaždinu.

„Sadnja drveća u Milčetićevoj je s jedne 
strane nastavak naše zelene vizije te opo-
ravka zelenih površina, a s druge strane 
simbolična ulica kojom krećemo u isprav-
ljanje devastacije prošle gradske vlasti koja 
je asfaltirala gotovo cijelu ulicu, ne mareći 
za zelene površine. Milčetićevoj vraćamo 
zeleni život, a uz to ozelenjujemo grad na 
43 lokacije. Na taj način potvrđujemo titulu 
Europskog grada stabala za 2024. kojom se 
iznimno ponosimo.“- izjavio je gradonačel-
nik Bosilj. Dodao je kako se u sklopu ovog 
projekta sade isključivo autohtone i nealer-
gene vrste, a ukupno će diljem grada biti 
posađeno 783 stabala i 182 drvenasta grma.

Izdavač: Grad Varaždin 
Priprema, uređivanje, grafička obrada: 
Varaždinske vijesti 
Fotografije:  
Grad Varaždin, Varaždinske vijesti 
Tisak: Tiskara Zagreb

IMPRESSUM
nije posljedica samo jednog čimbenika, već 
kompleksnog spleta više okolnosti. Problem 
dodatno pogoršavaju loše tlo, nedostatak 
vode, štetnici, korištenje groblja (staze, isko-
pi, vozila i slično) te materijali od kojih su 
izrađeni nadgrobni spomenici.

Groblje zauzima veliku površinu pa će se 
radi ekonomičnosti i efikasnosti prvo testi-
rati različite mjere sanacije na manjim pro-
storima kako bi se utvrdilo što daje najbolje 
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Drage Varaždinke i Varaždinci, 
želim vam blagoslovljen Božić te sretnu 
2025. godinu. 
Božić je najradosniji blagdan, simbol 
nade, darivanja i zajedništva. 
Godinu iza nas, obilježila su brojna isku-
šenja i krize koje su promijenile ne samo 
naše potrebe i želje, već i prioritete. Lju-
bav prema bližnjima, iskrena briga za 
potrebite, pomaganje slabijima, samo 
su neke vrijednosti i vrline koje bismo svi 
trebali iskazati, u nadi da će ostati trajno 
obilježje naših odnosa ne samo u blag-
dansko vrijeme, već i tijekom čitave go-
dine. 
Neka i ovaj Božić pobudi u svima nama 
sve ono što nas čini boljim i plemenitijim 
ljudima.  Godina pred nama bit će izazov-
na. No, vrijednim radom, predanošću, za-
jedništvom i tolerancijom naš Grad mo-
žemo učiniti još ljepšim,  društvo boljim, 
a budućnost svjetlijom.
Svima vama, vašim obiteljima i vašim 
najdražima, najiskrenije želim da 2025. 
bude godina kakvu priželjkujete. 
Blagoslovljen i miran Božić te sretna nova 
2025. godina.

Vaš gradonačelnik
       Neven Bosilj

Najljepši je Advent u Varaždinu
Nakon što je prošlogodišnji Advent u Va-

raždinu osvojio srca posjetitelja i dobio titulu 
„Najljepšeg adventa u Hrvatskoj“, omiljeno 
zimsko događanje u svom ovogodišnjem iz-
danju od 29. studenog 2024. do 6. siječnja 
2025. ponovno oduševljava.

- Održava se na pet trgova, u četrdesetak 
kućica, od čega 20 ugostiteljskih i 20 izla-
gačkih, a bogati  program u Čarobnom gra-
du Djeda Mraza je besplatan za posjetitelje.  
Vjerujem da će od početka pa sve do kraja 
Adventa sve Varaždinke i Varaždinci, ali i dra-
gi nam gosti, uistinu uživati i na najljepši mo-
gući način ispratiti staru i ući u novu godinu 
– veli gradonačelnik Neven Bosilj.

ČAROBNI GRADA DJEDA MRAZA
Prijateljstvo Varaždina i Djeda Mraza ovog 

adventa postat će još jače, a radost iščekiva-
nja i uzbuđenja do susreta s Djedom Mra-
zom pojačat će čarobni lift - nova atrakcija 
Čarobnog grada Djeda Mraza, koji je smje-
šten u cijelom dvorištu palače Sermage.

Uz Kuću Djeda Mraza, Kuću Bake Mraz, 
Grinchevu špilju, Slatku kućicu i Poklon Ku-
ćicu novost je Radionica-Stvaraonica koja će 
svakodnevno biti mjesto druženja uz razne 
kreativne aktivnosti poput pečenja kolača, 
modeliranja gline, Lego božićne avanture do 
popularnih radionica Baking & wine za one 
nešto starije. Ukupno će biti održano čak 55 
radionica za koje je, zbog ograničenog bro-
ja sudionika, potrebna prijava na obrascu na 
web stranici Adventa u Varaždinu. 

Također, u Radionici - Stvaraonici baš 
svatko će moći pustiti mašti na volju i nacr-
tati crtež koji će u Poklon kućici moći aplici-
rati na majicu i tako izraditi personalizirani i 
originalan blagdanski poklon.

VREMEPLOV DJEČJE IGRE
Baka Mraz svakodnevno priča priče, a 

toplinu njezinog doma upotpunit će prava 
mala izložba starih igračaka. Baka Mraz pri-
premila je 16 priča u poslijepodnevnim ter-

minima, dok su jutra u Kući Bake Mraz rezer-
virana za druženje s vrtićarcima.

LEDENA ČAROLIJA
Varaždinci i njihovi gosti mogu se klizati na 

jednom od najvećih klizališta na otvorenom 
u Hrvatskoj. Novina je odvojeni dio klizališta 
za najmlađe koji tek uče klizati. Tu su i disko 
večeri četvrtkom te doček dječje Nove go-
dine na ledu. Cijene ulaznica ostale su iste.

DOŽIVLJAJ KOJI SE NE PROPUŠTA
Neizostavna atrakcija Adventa u Varaždi-

nu je 23 metarski panoramski kotač koji je 

postavljen u Gajevoj ulici i iz svojih gondola 
pruža beskrajan pogled na okićeni grad.

ATRAKTIVAN GLAZBENI PROGRAM
Osim uživanja u blagdanskim okusima, 

središnji gradski trg donosi i odličan glazbe-
ni program. Pozornicu na Korzu prvog viken-
da otvorili su Meritas i Gina & The GeeGee’s. 
Posebna glazbena poslastica je nastup 
Vanne i Varaždinskog tamburaškog orkestra 
za Dan grada Varaždina. Kao gošće na kon-
certu nastupit će učenice Glazbene škole – 
Eva Osonjački te Chriztel Renae Aceveda. 
Na Dan grada Varaždina, u jutarnjim satima, 
najmlađe zabavlja Jelena Žnidarić - Zsa Zsa, 
a najmlađe će posjetiti i Sv. Nikola.

U Varaždin dolaze i odlični vokalisti A stra-
ne (7.12.), D Elvis (13.12.) te pobjednik The 
Voicea Vinko Ćemeraš (14.12.). Garancija od-
lične zabave uvijek su Soulfingersi, ovog puta 
pojačani poznatim komičarem i televizijskim 
licem Marijem Petrekovićem (20.12.). Nastu-
pit će i Sick Swing Orchestra (21.12.) i Gadjo 
Manouche (27.12.), dok će zadnje subote 
u godini koncert imati Elemental (28.12.).

Adventske nedjelje na Korzu rezervirane 
su za nastup Zbora župne crkve sv. Nikole 
„Donum“ (1.12), VFA (8.12.), Dječjeg zbora 
„Hosana“ i Zbora mladih „Adonai“ iz Župe 
sv. Josipa (15.12.), te Zbora mladih župe sv. 
Vida „Via“ (22. i 29.12.).

Na Korzu će biti organiziran i tradicio-
nalni doček Nove godine uz nezaobilaznu 
46. Novogodišnju utrku, a za dobru zabavu 
pobrinut će se Mozart Band.

ADVENT NA STANČIĆU
Mjesto prave gastro avanture i opuštanja 

bit će i mnogima omiljeni Trg M. Stančića 
koji uz odličnu ugostiteljsku ponudu tradici-
onalno donosi i raznoliki glazbeni program.

Na Stančićevom trgu priprema se i doček 
Nove godine u podne ( DJ-a Marijo Kovač).

Svi detalji programa dostupni su na www.
adventuvarazdinu.com 


